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“Türkçemizi yaşatmadan milletimizin geleceğine güvenle bakamayız”

«Мы не можем с уверенностью смотреть в будущее нашей нации, не сохранив наш турецкий язык»

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
Yunus Emre Yılı Görsel ve 
İşitsel Medyada Doğru Türkçe 
Kullanımı Ödül Töreni’nde 
yaptığı konuşmada, 
“Türkçemizi yaşatmadan 
milletimizin geleceğine güvenle 
bakamayız. Medya, diğer pek 
çok mesele gibi, dilimizin 
korunmasının ve doğru şekilde 
yeni nesillere aktarılmasının da 
ana mecrasıdır” dedi.

В своем выступлении на церемонии 
вручения премии «Год Юнуса Эмре 
за правильное использование 
турецкого языка в аудиовизуальных 
средствах массовой информации» 
президент Эрдоган сказал: «Мы не 
можем с уверенностью смотреть в 
будущее нашей нации, не сохранив 
наш турецкий язык. Средства 
массовой информации, как и 
многие другие вопросы, также 
являются основным каналом 
сохранения нашего языка и 
правильной передачи его новым 
поколениям.
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TARİHDE BUGÜN
“Dünya İnsan Hakları 
Günü” etkinliği
“Hazreti Muhammed’in (Sav) Veda 
Hutbesi ‘Ne Atıfta Bulunan Kavakcı, 14 
Yüzyıl Önce İnsan Haklarının Detaylı ve 
Eksiksiz Bir Şekilde Tanımlandığını 
Söyledi.”

СЕГОДНЯ В ИСТОРИИ ... 
ВСЕМИРНЫЙ ДЕНЬ 
ЗАЩИТЫ ПРАВ ЧЕЛОВЕКА
По мнению Равзы Кавакджы  Кан, со 
ссылкой на последнюю проповедь 
Пророка Мухаммеда, 14 веков назад 
права 
человека были описаны в полной мере.   

Ulak Haberleşme Türkiye’nin 
iletişim altyapılarına yönelik 
çalışmalarını, yerli ve milli 
imkanlardan istifade ederek, 
başarılı mühendis kadrosu ile 
sahalarda dikkat çekmeye başladı.

ДЖОКЕР ТУРЦИИ В 
ОБЛАСТИ ТЕХНОЛОГИИ - 
“ULAK HABERLEŞME”!
Компания “Ulak Haberleşme” 
вместе со своей успешной 
командой инженеров начала 
привлекать внимание, 
используя внутренние и 
национальные возможности в 
работах по 
коммуникационной 
инфраструктуре Турции.

ABD, Esed ile ilişkileri "asla 
normalleştirmeyeceklerini" açıkladı

США заявили, 
что «никогда 
не 
нормализуют» 
отношения с 
Асадом

Cezayir'in asma köprüler şehri: 
Konstantin
Konstantin'in asma köprüleri, içerisinde 
birçok medeniyetin renklerini 
barındırıyor.

Алжирский город подвесных 
мостов: Константин
Подвесные мосты Константина 
украшены цветами многих 
цивилизаций.

ULAK HABERLEŞME
TÜRKİYE’NİN TEKNOLOJİ 
ALANINDA JOKERİ!

EKRANLARIN SEVİLEN YÜZÜ 
NECATİ ŞAŞMAZ, TÜRK 
CUMHURİYETLERİ VE ORTA DOĞU 
ÜLKELERİNDE İLGİ ODAĞI 

ЛЮБИМЕЦ ЭКРАНОВ НЕДЖАТИ 
ШАШМАЗ В ЦЕНТРЕ ВНИМАНИЯ 
ТЮРКСКИХ РЕСПУБЛИК И 
СТРАН БЛИЖНЕГО ВОСТОКА
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SİVİL İNİSİYATİF

ANKARA (Sivil İnisiyatif)-Zeliha 
SORKUNLU/  Dünyanın her yerinde 

ileri seviyelere taşınan vakıf müessese-
lerinin, Türkiye’de uzun bir süre yok sa-
yıldığını, üzerinin örtülmeye çalışıldığını 
ifade eden Erdoğan, Türkiye’de insandan 
hayvana kadar tüm canlıların ihtiyaçlarını 
karşılamaya, haklarını korumaya yönelik 
vakıflar bulunduğunu dile getirdi.

AK Parti İnsan Hakları Başkanlığınca dü-
zenlenen “Dünya İnsan Hakları Günü Et-
kinliğine Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın yanı 
sıra Başbakan Yardımcısı Recep Akdağ, 
Aile ve Sosyal Politikalar Bakanı Fatma 
Betül Sayan Kaya, AK Parti Genel Başkan 
Yardımcıları Ravza Kavakcı Kan, Mahir 
Ünal, Erol Kaya, Mehdi Eker ve Öznur Ça-
lık 300’ü aşkın sivil toplum temsilcisi ile 
çok sayıda       davetli katıldı.  

Dünyanın her yerinde ileri seviyelere ta-
şınan vakıf müesseselerinin, Türkiye›de 
uzun bir süre yok sayıldığını, üzerinin ör-
tülmeye çalışıldığını ifade eden Erdoğan, 
Türkiye›de insandan hayvana kadar tüm 
canlıların ihtiyaçlarını karşılamaya, hakla-
rını korumaya yönelik vakıflar bulunduğu-
nu dile getirdi.

Erdoğan, son 15 yılda vakıfları, hem tarihi 
misyonlarına hem de günün ihtiyaçlarına 
uygun ilave fonksiyonlarıyla ihya etmek 
için yoğun çaba sarf ettiklerini, bu konuda 
önemli mesafe kat ettiklerini söyledi.

- “ evrim Niteliğinde Pek Çok Refor-
ma İmza Attık”

Türkiye’de insan haklarının her alanında 
olduğu gibi, dini, kültürel, sosyal, siyasi, 
ekonomik alanlarda, insan hakları başlığı 
altında değerlendirilebilecek devrim nite-
liğinde pek çok reforma imza attıklarını 
kaydeden Erdoğan, “Bizim bu çıkışımızı 
Batı, ‘sessiz devrim’ diye niteledi. İnşallah 
önümüzdeki dönemde tüm bu çalışmaları 
kesintisiz şekilde sürdürecek, daha ileriye 
taşımak için gayret edeceğiz.” ifadelerini 
kullandı.

Türkiye’nin Suriye ve Irak’ta yaşanan in-
sani dramlar karşısındaki duruşunun başlı 
başına bir insan hakları efsanesi olduğuna 
vurgu yapan Erdoğan, daha önce birinci ve 
ikinci Körfez Savaşları döneminde Irak’tan 
gelen yüz binlerce kişiye, Türkiye’nin sor-
gusuz sualsiz kapılarını açtığını, durum 
normale dönene kadar sahip çıktığını ha-
tırlattı.

Erdoğan, Suriye’de son 7 yıldır kesintisiz 
süren kriz döneminde Türkiye sınırlarına 
gelen herkese kucak açıldığını söyledi.

Milyonlarca kişinin bir kısmının kurulan 
kamplarda diğer kısmının da şehirlerde 
misafir edildiğini anlatan Erdoğan, bu du-
rumda yaklaşık 3,5 milyon kişi bulunduğu-
nu belirtti.

- “Bizim erkese Kapımız da, Kalbi-
miz de Açıktır”

Anadolu’nun bir göçmenler diyarı oldu-
ğunu, asırlar boyunca doğudan, batıdan, 
kuzeyden, güneyden her istikametten 
bu coğrafyaya akın akın insanlar geldiği-
ni anımsatan Erdoğan, başı dara düşen 
herkesin inancına, kökenine, meşrebine 
bakılmaksızın bu topraklarda kendine yer 
bulduğunu, gelecek kurma imkânı elde 
ettiğini söyledi.

Erdoğan, Sözlerini Şöyle Sürdürdü:

“Bugün her kim Suriye’den, Irak’tan, Ku-
zey Afrika’dan veya bir başka bölgeden ge-
lenlere kem gözle bakıyorsa geçmişinden, 
tarihinden bihaber demektir. Bu kişilerin 
birkaç kuşak gerisine gidersek onlarda da 
bir muhacirlik bulacağımızdan ben emi-
nim.

Kimsenin mazlumları, mağdurları niçin 
ülkemizde barındırdığımızı sorgulamaya 
hakkı yoktur. Bu ülkeye, bu millete ihanet 
içerisinde girmemiş olması şartıyla bizim 
herkese kapımız da kalbimiz de açıktır, 
açık olmaya devam edecek.”

“Asıl üzülmemiz gereken, yüreğimizi par-
çalamamız gereken buraya gelenler değil 
bu yolculuk sırasında hayatlarını kaybe-
denler olmalıdır.” diyen Erdoğan, Aylan 
bebeğin kıyılara vuran minik bedeninin, 
aile fertlerinin tamamını kaybettikleri için 
el ele tutuşarak askerlere sığınanların asla 
unutulmayacağını kaydetti.

- Güçsüzün Haklı Da Olsa Çaresizlik
İçinde Kıvrandığı Bir Dönemden Geçi-
yoruz”

Ülkesinde en iyi eğitimi alıp, en prestijli 
işlerde çalışırken bir anda her şeyini kay-
bedip hayata sıfırdan başlamak zorunda 
kalan kariyer sahiplerinin de asla unutul-
mayacağını dile getiren Erdoğan, şu değer-
lendirmelerde bulundu:

«Eğer dünyada mültecilere sahip çıkma ko-
nusunda bir ödül verilecekse, bunu en faz-
la hak eden ülke Türkiye›dir. Bize böyle bir 
ödülün asla verilmeyeceğini gayet iyi bili-
yoruz. Çünkü dünyada her konu gibi insan 
hakları meselesi de tamamen politik ko-
numla ilgilidir. Hatta her gün Filistinlileri 
katleden İsrail›e veya halkına zulmeden 
bir başka terör devletine böyle bir ödülün 
verilmesi bizi asla şaşırtmaz. Bunlar 

YPG› ye, PYD› ye ödül verecek kadar ödül-
süzlükten nasibini almışlardır. Bunlar bir 
terör örgütünü bir başka terör örgütüyle 
yok etmek gafletine girecek kadar barıştan 
uzak tiplerdir.

Bu durum sadece onların insan haklarına 
hizmet edecek işler yaptıklarına değil poli-
tik olarak doğru ittifakların içinde ne denli 
yer aldıklarını da işaret eder. Çünkü haksız 
da olsa güçlünün üstün olduğu güçsüzün 
ise haklı da olsa çaresizlik içinde kıvran-
dığı bir dönemden geçiyoruz. Bazusu ne 
kadar güçlü olursa olsun, istediği kadar 
silahları olanlar olsun, istediği kadar nük-
leer başlığı olanlar olsun, güçlü olan onlar 
değil, güçlü olan haklı olandır. Bu düzeni 
kabul etmiyoruz bunun için de ‹Dünya 
beşten büyüktür.› diyerek itirazımızı tüm 
dünyada dile getiriyoruz.»

Erdoğan, yaşanan her hadisenin bu iti-
razın ve isyanın haklılığını teyit ettiğini 
belirterek, «İnsanlığın vicdanında her gün 
biraz daha gür şekilde yankı bulduğunu 
gördüğümüz bu gayretimiz, inşallah çok 
uzak olmayan bir tarihte Birleşmiş Mil-
letler ‘in özellikle Güvenlik Konseyi›nin 
reformuyla neticelenecektir.» dedi.

AK Parti Genel Başkan Yardımcısı Ka-
vakcı: “Artık milletin efendisi olduğu-
nu düşünen, vatandaşını hor ve hakir 
gören, onu ötekileştiren, en temel 
insan haklarını bile silindir gibi ezip 
geçmeyi adeta kendisine şiar edinmiş 
bir ceberut devlet anlayışı çok geriler-
de kaldı”

ATO Congresium’da AK Parti İnsan Hakla-
rı Başkanlığınca düzenlenen “Dünya İnsan 
Hakları Günü Etkinliğinde yaptığı konuş-
mada, insan hakları kavramının farklı 
zaman ve mekânlarda değişik çerçevelerde 
tartışıldığına işaret ederek, İnsan Hakları 
Evrensel Beyannamesi’nin önemli bir refe-
rans olarak zikredildiğini belirtti.

Hazreti Muhammed’in Veda Hutbesi ‘ne 
atıfta bulunan Kavakcı, 14 yüzyıl önce in-
san haklarının detaylı ve eksiksiz bir şekil-
de tanımlandığını söyledi.

Veda Hutbesinde, birçok alanda evrensel 
nitelikte hakların tanımlandığına ve hak-
sızlıklara mahal verilmemesi için yapılması 
gerekenlerin açıkça izah edildiğine dikkati 
çeken Kavakcı, “Anadolu geleneğinde de 
‘Yaratılanı Yaradan’dan ötürü sevmek’ 
anlayışıyla, milletimiz bu topraklarda ve 
çevresinde barış ve huzurun hakim olması 

için büyük çaba sarf etmiştir.” 

- “ aiti’den Somali’ye Kadar Türkiye,
Mazlumların Yanında”

“Türkiye tarihinin darbelerle sarsılan, ken-
di vatandaşını ‘öteki’ olarak gören, kendi-
sini milletin efendisi olarak addeden elitist 
devlet anlayışının hakim olduğu, insan 
haklarının hiçe sayıldığı bir Türkiye’nin 
hafızalarımızda hala tazeliği var. Hamdol-
sun ki AK Parti’nin millet tarafından ikti-
dara getirilmiş olduğu ilk günden bugüne, 
son 15 yıla baktığımızda, önceden hayal 
bile edilemeyecek büyük bir dönüşümün 
sağlanmış olduğunu görüyoruz. Artık mil-
letin efendisi olduğunu düşünen, vatanda-
şını hor ve hakir gören, onu ötekileştiren, 
en temel insan haklarını bile silindir gibi 
ezip geçmeyi adeta kendisine şiar edinmiş 
bir ceberrut devlet anlayışı çok gerilerde 
kaldı.”

- Acı Ve Çaresizliği İliklerimize Kadar
Hissettik”

Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın eşi Emine 
Erdoğan ile Bangladeş’teki kamplarda 
yaşayan Arakanlı Müslümanları ziyaret 
ettiklerini anımsatan Kavakcı, «Oradaki 
acı ve çaresizliği, tüylerimiz diken diken, 
kalplerimiz titreyerek iliklerimize kadar 
hissettik. Şahit olduğum o acı manzaralar 
karşısında insanlığımdan utandım. Fakat 
bir yandan da oradaki kardeşlerimizin 
yardımına koşan bir milletin evladı oldu-
ğum için Allah›a hamd ettim.» ifadelerini 
kullandı.

Filistin ve özellikle Kudüs›tekilere yönelik 
gayri insani, gayri hukuki, gayri medeni, 
gayri ahlaki muamelelerin vicdanları ka-
nattığını belirten Kavakcı, «Duamız Filis-
tin topraklarında yaşanan o büyük zulmün 
derhal sona ermesi. Cumhurbaşkanım 
‹Dünya beşten büyüktür› diyerek sadece 
ülkemizin değil, yok sayılan bütün dünya 
devletlerinin ve insanlığın hakları için mü-
cadele eden zatıâlinize her konuda olduğu 
gibi Kudüs için de sesini yükselten ilk dün-
ya lideri olmanızdan dolayı müteşekkiriz.» 
diye konuştu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan›ın, 15 
Temmuz›da olduğu gibi dimdik arkasında 
durmaya devam edeceklerini kaydeden 
Kavakcı, «Yükünüzü hafifletmek için eli-
mizden geleni yapacağız. İnsanlık için iyi 
ki varsınız.» ifadesini kullandı.

TARİHDE BUGÜN
“Dünya İnsan Hakları Günü” etkinliği
“Hazreti Muhammed’in (Sav) Veda Hutbesi ‘Ne Atıfta 
Bulunan Kavakcı, 14 Yüzyıl Önce İnsan Haklarının Detaylı ve 
Eksiksiz Bir Şekilde Tanımlandığını Söyledi.”
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Гражданская Инициатива

АНКАРА  (Гражданская инициа-
тива) – Зелиха Соркунлу/  Пре-

зидент Эрдоган отметил, что, несмо-
тря на то, что во всем мире культура 
фондов довольно развита, в Турции 
на протяжении долгого времени фон-
ды не замечали и не хотели замечать. 
В Турции существует множество 
фондов: от тех, кто защищает права 
животных, до тех, кто защищает пра-
ва человека.   

На мероприятии, посвященному 
Международному дню по защите 
прав человека и организованному 
Партией справедливости и развития, 
присутствовали: президент Эрдоган, 
вице – премьер – министр Реджеп 
Акдаг, министр по долам семьи и 
социальной политике Фатма Бетюль 
Саян Кая, заместители председателя 
Партии справедливости и развития  
Равза Кавакджы  Кан, Махир Унал, 
Эрол Кая, Мехди Экер и Ознур Ча-
лык, а также представители более чем 
300 НПО и другие приглашенные. 

Президент Эрдоган отметил, что, 
несмотря на то, что во всем мире 
культура фондов довольно развита, в 
Турции на протяжении долгого вре-
мени фонды не замечали и не хотели 
замечать. В Турции существует мно-
жество фондов: от тех, кто защищает 
права животных, до тех, кто защи-
щает права человека. На протяжении 
последних 15 лет мы приложили 
много усилий для того, чтобы модер-
низировать фонды, и мы преуспели в 
этом.  

Мы совершили множество революци-
онных реформ 

В Турции совершено множество 
революционных реформ в сфере за-
щиты прав человека, религии, куль-
туры, социальной жизни, политики 
и экономики. Запад охарактеризовал 
данный прогресс как «безмолвную 
реформу». Дай Бог, мы продолжим 
двигаться в этом направлении и 
дальше. Мы приложим все усилия 
для этого. Турция всегда выступала 
за защиту прав человека касательно 
драматических событий в Сирии 
и Ираке. Во время столкновений в 
Персидском заливе Турция открыла 
свои двери сотням тысяч беженцам 
из Ирака и защищала их до тех пор, 
пока ситуация не нормализуется. За 
последние 7 лет непрерывного кризи-
са в Сирии Турция приняла всех, кто 

оказался в приграничной зоне. Одна 
часть миллионов беженцев была при-
нята в палаточных городках, а другая 
– в городах. Речь идет о  3,5 миллио-
нах человек.

Наши двери и сердца открыты всем 

Анатолия – это край кочевников. На 
протяжении веков сюда прибыва-
ли люди со всех концов Света. Вне 
зависимости от веры и происхожде-
ния все нуждающиеся нашли здесь 
пристанище и возможность строить 
будущее. Не стоит смотреть косо на 
прибывших из Сирии, Ирака, Север-
ной Африки или другого региона. 
Если обратиться к истории, то можно 
убедиться  в том, что они тоже были 
кочевниками. 

Никто не вправе допрашивать нас, 
почему мы приютили пострадавших. 
Наши двери и сердца открыты для 
всех, кто не изменил своей стране и 
народу. На самом деле нужно рас-
страиваться из – за тех, кто погиб по 
дороге сюда. Мы никогда не забудем 
ребенка, тело которого прибило к 
морским берегам, и тех, кто, взяв-
шись за руки, пришёл просить помо-
щи у военных. 

Мы живем во времена, когда тот, кто 
прав, бессилен. 

Мы не забудем о тех, кто был вынуж-
ден бросить благополучную жизнь 
у себя на родине и начать всё с нуля.  
Если бы существовала награда за за-
щиту прав беженцев, то её получила 
бы Турция. Мы прекрасно знаем, что 
нам никогда не дадут такую награду, 
потому что это связано с политикой. 
Мы даже не удивимся, если такую 
награду получит Израиль, который 
каждый день убивает палестинцев, 
или другая террористическая стра-
на, которая совершает насилие над 
своим народом настолько, что даже 
могут наградить Отряд народной 
самообороны и Партию демократи-
ческого союза. Они зашли настолько 
далеко от пацифизма, что натравли-
вают одну террористическую орга-
низацию на другую, чтобы уничто-
жить. Это указывает не на то, что они 
занимаются зашитой прав, а на то, 
с кем они являются политическими 
союзниками. Мы живем во времена, 
когда тот, кто прав, бессилен. Они 
могут иметь мощное вооружение и 
ядерные боеголовки, все равно силён 

тот, кто  прав. Мы не согласны с та-
ким устройством и повторяем, что 
мир не ограничивается пятью госу-
дарствами. Мы надеемся на то, что в 
ближайшее время наши усилия будут 
оправданы и ООН и Совбез примут 
решение о проведении реформ». 

Заместитель председателя Партии 
справедливости и развития  Равза Ка-
вакджы  Кан: «Остались позади вре-
мена, когда деспотичное государство 
могло считать себя хозяином народа 
и пренебрегать правами человека. 

Понятие защиты прав человека об-
суждалось в разных точек зрения в 
разные времена и при разных обстоя-
тельствах. Следует учитывать дирек-
тивы Универсальной декларации по 
защите прав человека. По моему  мне-
нию, со ссылкой на последнюю про-
поведь Пророка Мухаммеда, 14 веков 
назад права человека были описаны в 
полной мере. В этой проповеди  при-
ведено толкование прав и указано, 
что нужно делать, когда права ущем-
ляются. В анатолийской традиции 
прописано, что творения Божьи сле-
дует любить больше чем, Его самого. 
Наш народ приложил много усилий 
для того, чтобы распространить мир 
и спокойствие на этих землях. 

Турция оказывает поддержку постра-
давшим везде: от Гаити до Сомали 

В памяти Турции еще свежи воспо-
минания, когда руководство страны 
считало себя выше граждан, а их 
права ущемлялись. Слава Всевышне-
му, что на протяжении последних 15 
лет, начиная с первого дня правления 
Партии справедливости и разви-
тия, мы достигли многого. Остались 
позади времена, когда деспотичное 
государство могло считать себя хозя-
ином народа и пренебрегать правами 
человека.

Мы прочувствовали до глубины 
души их боль и отчаяние 

Супруга президента Эмине Эрдоган 
посетила лагерь в Бангладеше, где 
находятся мусульмане – рохинья из 
Аракана. Мы прочувствовали до глу-
бины души их боль и отчаяние. Мне 
стало стыдно за человечество из-за 
того, что я увидела там. Но, с другой 
стороны, я была благодарна за то, что 
отношусь к народу, который спешит 
им на помощь. Нам больно наблюдать 
за неправомерными, бесчеловечны-
ми и безнравственными действиями 
над палестинцами в Иерусалиме. 
Мы молимся, чтобы это насилие за-
кончилось. Мы благодарим нашего 
президента за то, что он был первым 
из мировых лидеров, кто вступился 
за Иерусалим и права человека, а 
также напомнил, что мир не ограни-
чивается пятью государствами. Мы 
всегда будем поддерживать прези-
дента Эрдогана так же, как и 15 июля. 
Мы будем делать все для того, чтобы 
облегчить Вашу ношу. Человечеству 
повезло, что есть Вы». 

СЕГОДНЯ В ИСТОРИИ ... 
ВСЕМИРНЫЙ ДЕНЬ ЗАЩИТЫ ПРАВ ЧЕЛОВЕКА
По мнению Равзы Кавакджы  Кан, со ссылкой на последнюю 
проповедь Пророка Мухаммеда, 14 веков назад права 
человека были описаны в полной мере.    
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12. Boğaziçi Zirvesi İstanbul'da Gerçekleşti
Uluslararası İş Birliği Platformu (UİP) tarafından bu yıl 12. Boğaziçi Zirvesi "Daha iyi bir dünya 
için çalışmak" temasıyla İstanbul'da gerçekleşti.
İSTANBUL(Uluslararası Sivil İnisiyatif 
Gazetesi) Uluslararası İş Birliği 
Platformu (UİP) tarafından bu yıl "Daha 
iyi bir dünya için çalışmak" temasıyla 
İstanbul'da düzenlenen 12. Boğaziçi 
Zirvesi başladı.
Zirvede, bankacılık ve finanstan siber 
saldırılar ve savunma sanayisine, iklim 
değişikliğinden havacılıkta 
sürdürülebilirliğe, otomotivden yeşil 
mutabakata ve Kovid-19 sonrasına kadar 
değişen dünyanın yeni vizyonu 
konuşuldu. 
Programın Onursal açılış konuşmasını 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan'ın eşi Emine Erdoğan, "Kadın, 
Ekonomi, Bilim ve Hukuk" başlıklı 
panele bir video mesaj göndererek 
yapmış oldu.  Zirveye katılım gösteren 
diğer isimler de şöyle: Kosova Eski 
Cumhurbaşkanı Behçet Pacolli, 
İngiltere'nin Türkiye Büyükelçisi Sir 
Dominick Chilcott, Norveç'in Türkiye 
Büyükelçisi Erling Skjönsberg, Bosna 
Hersek Dışişleri Bakanı Bisera Turkoviç, 
Gana Arazi ve Tabii Kaynaklar Bakanı 
Samuel Abu Jinapor, European 
Investment Bank Yönetim Danışmanı 
Umberto Del Panta, Akfen Holding 
Yönetim Kurulu Üyesi Pelin Akın Özalp, 
UİP Onur Kurulu Başkanı ve TAG 
Global Kurucusu Dr.Talal Abu-Ghazaleh, 
UN Genel Sekreter Yardımcısı ve UNDP 
Başkan Yardımcısı Haoliang XU, İGA 
CEO'su Kadri Samsunlu, Pegasus CEO'su 
Mehmet T. Nane, TOGG CEO'su M. 
Gürcan Karakaş, InterSpac Başkanı Prof. 
Carlo Cottarelli, Galatasaray Spor Kulübü 
Başkanı Burak Elmas, Arçelik CEO'su 
Hakan Bulgurlu, Uluslararası Sivil 
İnisiyatif Gazetesi Genel Yayın 
Yönetmeni Uğurhan Kurt ve Başkent 
Platformu Genel Başkanı Hasan Salih 
Kurt katılım sağladı. 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan'ın eşi Emine Erdoğan, 
Uluslararası İş Birliği Platformu (UİP) 
tarafından "Daha iyi bir dünya için 
çalışmak" temasıyla düzenlenen 12. 
Boğaziçi Zirvesi kapsamındaki "Kadın, 
Ekonomi, Bilim ve Hukuk" başlıklı 
panele bir video mesaj gönderdi.
Daha iyi bir dünya beklentisinin çok 
boyutlu temalar içeren bir konu 
olduğuna işaret eden Emine Erdoğan, 
şöyle devam etti: "Elbette ekonomiden 
siyasete, kültürden çevreye birçok alanda 
gayret sarf etmemizi gerektiriyor. Fakat 
en başta şunu söylemek isterim ki daha 
iyi bir dünyanın inşasında kadınlara 
büyük roller düştüğü inancındayım. 
Maddi ve manevi kalkınmanın ön koşulu 
kadınların ekonomiden sosyal alana 
kadar, tüm sahalarda güçlendirilmesidir. 
Kadınların dönüştürücü gücünü bir 
potansiyel olmaktan çıkarıp aktif bir güç 
hâline getirmek ise bir dizi reformu 
gerektiriyor. Kadınların ekonomik ve 
sosyal olarak güçlenmesi ve karar 
mekanizmalarında yer alması ile dünyada 
adaletin ve iyiliğin artması arasında 
somut bir ilişki mevcut. El birliğiyle bu 
bağlantıyı görmek ve başkalarının da 
görmesini sağlamak için çalışmalıyız."

Emine Erdoğan, dünya tarihinin en 
büyük felaketlerinden biri olan Kovid-19 
salgınında iki senenin geride kaldığını 
dile getirerek iki sene önceki dünyaya 
kıyasla bambaşka bir gerçeklik içinde 
yaşanıldığını söyledi.
"Küresel salgında en kötü günleri 
geride bıraktık"
Programa çevrim içi bağlanan BM Genel 
Sekreter Yardımcısı ve Birleşmiş 
Milletler Kalkınma Programı (UNDP) 
Başkan Yardımcısı Haoliang Xu, yatırım 
ve Sürdürülebilir Kalkınma Amaçları ile 
ilgili ülkelerin son dönemde bir 
seferberlik içerisinde olduğunu söyledi.
Xu, "Sürdürülebilir Kalkınma 
Amaçları'nı 2030 itibarıyla 
gerçekleştirebilmek için bir finansman 
gerekiyor. Dünya çok vahim ekonomik 
süreçlerden geçiyor. Özellikle Kovid-19 
ile birlikte gelişmekte olan ülkelerde 1,7 
trilyon dolarlık ihtiyaç var." dedi.
Küresel finansal varlıkların 317 trilyon 
dolar ilö çok büyük noktada durduğunu, 
bu varlıkların yüzde 80'inin gelişmiş 
ekonomilerin elinde bulunduğunu 
bildiren Xu, gelişmekte olan ülkelerin 
Sürdürülebilirlik Kalkınma Amaçları'na 
ulaşma noktasında yaşadığı finansal 
zorluklara değindi.
Türkiye'nin yatırım fırsatları açısından 
bakıldığında Sürdürülebilir Kalkınma 
Amaçları açısından öne çıktığını belirten 
Xu, UNDP'nin Türkiye'ye sağladığı 
desteklerden bahsetti. Xu, "Sürdürülebilir 
Kalkınma Amaçlarının devamlılığı için 
desteğimizin her daim baki olduğunu 
dile getirmek isterim." ifadesini kullandı.
Pakistan'ın Pencap Eyalet Valisi 
Chaudhry Mohammad Sarwar da küresel 
salgının ülkeleri birleştirmesi gerekirken 
ayırdığını, küresel ticarette korumacılığı 
tekrar gündeme getirdiğini söyledi.
Kovid-19'un 2020 ve 2021'de 
yükselişini ve güçlü etkisini 
sürdürdüğünü ifade eden Sarwar, 2. 
Dünya Savaşı'nda sonra salgın 
süreciyle birlikte uluslararası iş 
birliğinde ciddi olumsuzluklar 
yaşandığını aktardı.
Özellikle az gelişmiş ve gelişmekte olan 
ülkelerin Kovid-19 döneminde 
yaşadığı olumsuzluklara değinen 
Sarwar, salgında en kötü günleri geride 
bıraktıklarını söyledi.
Pakistan'ın iklim değişikliğinden en 
fazla etkilenen ülkelerden olduğuna 
işaret eden Sarwar, ülkesinin iklim 
değişikliğiyle mücadelede hayata 
geçirdiği uygulamalardan bahsetti.
Sarwar, Pakistan'ın uluslararası barış 
ve güvenlik konusunda dünyanın kilit 
noktasında olduğunu, bu konuda 
bugüne kadar olduğu gibi bundan 
sonra da BM ile aktif bir şekilde 
çalışmaya hazır olduklarını söyledi.
Dünyanın her yerine adaletin gelmesi 
için Pakistan'ın elinden geleni 
yapmaya hazır olduğunu ifade eden 
Sarwar, Keşmir ve Filistin'de yaşanan 
olumsuzluklar karşısında sessiz 
kalınmaması gerektiğini kaydetti.

"Kovid-19 bildiğimiz pek çok dengeyi, 
dünya dengesini yerle yeksan etti"
UİP Onur Kurulu Başkanı Rona Yırcalı ise 
özellikle salgınla birlikte hızlanan değişimi 
yaşam biçiminden ayrı tutmanın mümkün 
olmadığını ve iş yapış biçimlerinin de 
kaçınılmaz olarak değiştiğini söyledi.
Dünyada ulusların belirsizliklerle alakalı 
kaygıları olduğunu dile getiren Yırcalı, 
"Hepimiz biliyoruz ki Kovid-19, 
bildiğimiz pek çok dengeyi, dünya 
dengesini yerle yeksan etti. Kapanmalar 
pek çok ülkede gerçekleşmekte ve küresel 
büyümeyi önümüzdeki yıldan itibaren 
yaklaşık olarak yüzde 1'den daha fazla 
etkileyeceği öngörülüyor." dedi.
Değişime karşı şirketlerin, KOBİ'lerin 
yenilikçi yaklaşımlar geliştirdiğini ifade 
eden Yırcalı, "Bu anlamda yepyeni bir 
yeniden yapılanmadan söz edebiliriz. Ana 
akım uygulamaları, yeni koşulların 
gerekliliğiyle birlikte yeniden 
organizasyonu beraberinde getirdi. 
Aslında 'büyük yeniden yapılanma' 
dediğimiz şey tam da bu noktada başlıyor. 
Bireysel anlamda bütün şirketler tabii ki 
belli hedefleri yeniden tanımladı ve bu 
hedefleri başarma yolundaki 
yaklaşımlarını da değiştirdi ancak bu süreç 
elbette ki söylendiği kadar kolay değil." 
şeklinde konuştu.
Yeniden yapılanmayla yeni bir kapitalizm 
türünün de inşa edildiğini belirten Yırcalı, 
bu yeni kapitalizm türünün yeni 
standartları ve yeni oyuncuları, yeni 
konseptleri ve yeni kavramları da 
beraberinde getirdiğini ve yeşil büyümeye 
işaret ettiğini söyledi.
Yırcalı, 2 yıl öncesinde öngörülmeyen 
tüketici kitlesinin ekonomik bir bileşen 
olmaktan çıktığını aktararak, "Endüstrinin 
normları her geçen gün daha da yeşil 
olmak zorunda. Bugün enerji krizi; çok 
ciddi uygulamaları, özellikle koruma 
politikalarına ilişkin bir şekilde dayatıyor. 
İklim değişikliğiyle birlikte tabii ki iklim 
gündemi de değişiyor. Konu, her 
uluslararası ya da ulusal toplantının da 
gündeminde yer almaya başladı." dedi.
"2022 ve sonrasını İstanbul merkezli 
tartışacağız"
UİP Kurucusu Cengiz Özgencil, 11 yıl 
önce Türkiye'deki yatırım fırsatlarını 
dünyaya dolaylı yoldan değil, küresel 
çapta alanının en önde gelen isimlerine 
direkt aktarabilmek adına bu yolculuğa 
çıktıklarını söyledi.Geride kalan 11 yılda 
koydukları hedefe ulaşabildiklerini, bu 
hedefi her daim sürdürülebilir kıldıklarını 
aktaran Özgencil, 

Türkiye markasına bir nebze olsun 
katkıda bulunmanın mutluluğunu 
yaşadıklarını ifade etti.

Özgencil, bu yıl ana temalarının "Daha 
iyi bir dünya için çalışmak" olduğunu 
belirterek, "Bu başlığı biraz daha açmak 
gerekirse enerjide, uluslararası ticarette, 
sağlıkta, teknolojide, sanatta ve insan 
olgusunun varlığını sürdürdüğü her 
alanda gelecek nesiller için kolektif akılla, 
her bir dünya vatandaşının üzerine 
büyük görevler düşüyor." dedi.
Salgın sonrası yaşam biçiminde ve 
ticarette gerçekleşen değişime değinen 
Özgencil, "Boğaziçi Zirvesi, her yıl 
olduğu gibi bu sene de 2022 ve sonrasını 
dünyanın önde gelen isimleri eşliğinde 
İstanbul merkezli tartışacak." dedi.
"ABD ile Çin arasındaki sorunlar 
çözülecek gibi değil"
Toplantıya video konferansla bağlanan 
UİP Onursal Başkanı Dr. Talal Abu-
Ghazaleh, enerji üretimi nedeniyle 
ortaya çıkan emisyonlar konusunda 
akılcı çözümler ortaya konulması 
gerektiğini söyledi.
BM'de iklim değişimiyle mücadele 
edecek yapıların daha fazla öne çıkması 
gerektiğini belirten Ghazaleh, yapay 
zekayla endüstriyi zora sokmayacak 
çözümlerin bulunabileceğini, yapay 
zekayla birlikte sorunlar noktasında 
büyük keşiflerin ortaya çıktığını kaydetti.
Ghazaleh, "Yapay zeka iyi ve hoş ancak 
bunu karşılayabilecek ülkeler için bu iyi 
olur. Sağlıktan tarıma, sanayiden eğitime 
kadar her alanda yapay zeka çok iyi olur. 
Ancak yapay zekayı hayata 
geçiremeyecek ülkeler için durum vahim 
olabilir. Kaynaklara erişemeyen insan 
kitleleri yapay zeka karşısında geride 
kalacak. Mesela, aşılamada yüzde 5'in 
altında olan bölgeler ve ülkeler var." 
ifadelerini kullandı.
Dünyanın karşı karşıya olduğu 
zorluklardan birisinin de ABD ile Çin 
mücadelesi olduğunu aktaran Ghazaleh, 
"Dünyada birçok kişi ABD ile Çin 
arasındaki mücadelenin farkında değil. 
Her alanda bir mücadele içerisindeler. 
En az 15 kalemde mücadele halindeler. 
Bu çatışmaların hiçbiri bu iki süper güç 
arasında çözülecek gibi değil. Kaçınılmaz 
sorundan bahsediyoruz." diye konuştu.?
Kaynak: Uluslararası Sivil İnisiyatif 
Gazetesi İstihbarat ve Haber Şefi Hasan 
Salih Kurt
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В Стамбуле стартовал XII Босфорский саммит
В этом году  XII Босфорский саммит  в Стамбуле прошел на тему 
«Усилия ради лучшего мира», и организатором выступила 
Платформа международного сотрудничества (UİP).
СТАМБУЛ (Международная газета 
“Гражданская инициатива”) Зелиха 
Соркунлу/ В Стамбуле стартовал XII 
Босфорский саммит на тему «Усилия ради 
лучшего мира», организованный 
Платформой международного 
сотрудничества (UİP).
На саммите обсуждалось новое видение 
мира - от банковского дела и финансов до 
кибератак и оборонной промышленности, 
от изменения климата до устойчивости в 
авиации, от автомобилестроения до 
экологического соглашения и периода 
после COVID-19.
Первая леди Эмине Эрдоган, жена 
президента Реджепа Тайипа Эрдогана, 
произнесла почетную речь на открытии 
программы, отправив видеообращение на 
панельную дискуссию «Женщины, 
экономика, наука и право».  В саммите 
также приняли участие: экс-президент 
Косово Бехджет Паколли, посол 
Великобритании в Турции сэр Доминик 
Чилкотт, посол Норвегии в Турции Эрлинг 
Шёнсберг, министр иностранных дел 
Боснии и Герцеговины Бисера Туркович, 
министр земельных и природных ресурсов 
Ганы Самуэль Абу Джинапор, советник по 
вопросам управления Европейского 
инвестиционного банка Умберто Дель 
Панта, член совета директоров Akfen 
Holding Пелин Акин Озалп, председатель 
почетного совета UIP и основатель TAG 
Global д-р Талал Абу-Газале, заместитель 
генерального секретаря ООН и вице-
президент ПРООН Хаолян Сюй, 
генеральный директор IGA Кадри 
Самсунлу, генеральный директор Pegasus 
Мехмет Т. Нане, генеральный директор 
TOGG М. Гюрджан Каракаш, президент 
InterSpac Проф. Карло Коттарелли, 
президент спортивного клуба 
«Галатасарай» Бурак Эльмас, генеральный 
директор Arçelik Хакан Булгурлу, главный 
редактор международной газеты 
«Гражданская инициатива» Угурхан Курт и 
председатель Столичной платформы Хасан 
Салих Курт.
Первая леди Эмине Эрдоган, жена 
президента Реджепа Тайипа Эрдогана, 
отправила видеообращение на панельную 
дискуссию «Женщины, экономика, наука 
и право», которая проходила в рамках XII 
Босфорского саммита «Усилия ради 
лучшего мира», организованного 
Платформой международного 
сотрудничества (UİP).
Подчеркнув, что ожидание лучшего мира - 
это тема, имеющая многомерные аспекты, 
первая леди Эрдоган продолжила 
следующим образом: "Конечно, это требует 
от нас усилий во многих областях - от 
экономики до политики, от культуры до 
окружающей среды. Но прежде всего я 
хотела бы сказать, я считаю, что женщины 
играют огромную роль в построении 
лучшего мира. Предпосылкой для 
материального и морального развития 
является расширение прав и возможностей 
женщин во всех областях, от экономики до 
социальной сферы. Превращение 
преобразующей силы женщин из 
потенциальной в активную требует ряда 
реформ. Существует конкретная 
взаимосвязь между расширением 
экономических и социальных прав и 
возможностей женщин и их участием в 
механизмах принятия решений, а также 
повышением справедливости и 
благосостояния в мире. Мы должны 
работать сообща, чтобы увидеть эту связь и 
позволить другим увидеть ее тоже".
Выразив, что прошло два года с начала 
пандемии COVID-19, одной из крупнейших 
катастроф в мировой истории, первая леди 
Эрдоган отметила, что мы живем в 
совершенно другой реальности, чем это 
было два года назад."Мы оставили позади 
худшие дни мировой эпидемии"
Хаолян Сюй, заместитель генерального 
секретаря ООН и вице-президент 
Программы развития Организации 
Объединенных Наций (ПРООН), который 
подключился к программе онлайн, сказал, 
что страны, связанные с инвестициями и 
целями устойчивого развития, в последнее 
время мобилизуются.

Сюй сказал: "Для достижения Целей 
устойчивого развития к 2030 году 
требуется финансирование. В мире 
происходят очень тяжелые 
экономические процессы. Особенно с 
COVID-19 развивающимся странам 
необходимо 1,7 триллиона долларов”.
Отметив, что мировые финансовые 
активы составляют 317 триллионов 
долларов и 80 процентов этих активов 
находятся в руках развитых стран, он 
затронул тему финансовых трудностей, 
с которыми сталкиваются 
развивающиеся страны при достижении 
своих целей в области устойчивого 
развития.
Отметив, что Турция выходит на 
передний план по инвестиционным 
возможностям с точки зрения Целей 
устойчивого развития, Сюй рассказал о 
поддержке, оказываемой со стороны 
ПРООН Турции. "Я хотел бы заявить, 
что мы всегда неизменно поддерживаем 
преемственность Целей устойчивого 
развития", - сказал он.
Чаудхри Мохаммад Сарвар, губернатор 
пакистанской провинции Пенджаб, 
подчеркнул, что глобальная эпидемия 
разъединила страны, а не объединила 
их, и вернула протекционизм в повестку 
дня мировой торговли.
Отметив, что COVID-19 продолжает 
расти и укрепляться в 2020 и 2021 годах, 
Сарвар заявил, что после Второй 
мировой войны в международном 
сотрудничестве с эпидемическим 
процессом возникли серьезные 
проблемы.
Затронув проблемы, с которыми 
столкнулись слаборазвитые и 
развивающиеся страны в период 
COVID-19, Сарвар подчеркнул, что они 
оставили позади самые худшие дни 
эпидемии.Отметив, что Пакистан 
является одной из стран, наиболее 
пострадавших от изменения климата, 
Сарвар рассказал о методах, 
применяемых его страной в борьбе с 
изменением климата.
Сарвар подчеркнул, что Пакистан 
находится в ключевой точке мира с 
точки зрения международного мира и 
безопасности, и они готовы активно 
работать с ООН по этому вопросу, как 
они это делали по сей день.
Выразив, что Пакистан готов сделать все 
возможное, чтобы восстановить 
справедливость во всех частях мира, 
Сарвар заявил, что нельзя оставаться в 
стороне и молчать касательно проблем в 
Кашмире и Палестине.

"COVID-19 разрушил многие известные 
нам балансы, в том числе мировой 
баланс"
Глава Почетного совета UİP Рона 
Йырджалы отметил, что невозможно 
отделить от образа жизни изменения, 
которые ускорились с эпидемией, и в 
том числе неизбежно изменился способ 
ведения бизнеса.
Выразив обеспокоенность стран мира 
по поводу неопределенности, 
Йырджалы сказал: «Все мы знаем, что 
COVID-19 полностью разрушил многие 
известные нам балансы мира. Закрытия 
имеют место во многих странах, и 
прогнозируется, что со следующего года 
это повлияет на глобальный рост более 
чем на 1 процент".
Он отметил, что компании, малые и 
средние предприниматели 
разрабатывают инновационные 
подходы в ответ на происходящие в 
мире изменения. «Можно говорить о 
принципиально новой 
реструктуризации. Основные меры 
наряду с необходимостью создания 
новых условий привели и к 
необходимости реорганизации. 
Фактически именно здесь начинается 
то, что мы называем «великой 
реструктуризацией». В индивидуальном 
порядке, конечно, все компании 
пересмотрели определенные цели и 
изменили свой подход к их достижению, 
но этот процесс не так прост, как 
кажется”, - сказал Йырджалы.

Он заявил, что с реструктуризацией также 
был построен новый тип капитализма, и 
этот тип принес новые стандарты и новых 
игроков, новые концепции и новые 
понятия и указал на зеленый рост.
Отметив, что потребительская масса, 
которая не была предусмотрена 2 года 
назад, перестала быть экономической 
составляющей, Йырджалы сказал: «Нормы 
промышленности с каждым днем должны 
быть экологичнее. Сегодня энергетический 
кризис требует очень серьезных мер, 
особенно в отношении политики защиты. 
В связи с изменением климата, конечно, 
меняется и климатическая повестка дня. 
Эта тема начала занимать место в повестке 
дня каждого международного или 
национального совещания”.

"В Стамбуле мы обсудим 2022-ой год и 
последующий период"
Основатель UIP Дженгиз Озгенджиль 
сообщил, что 11 лет назад они начали этот 
путь, чтобы напрямую донести 
инвестиционные возможности в Турции 
непосредственно до ведущих компаний в 
своей области в глобальном масштабе, а не 
косвенно для всего мира.
Выразив, что им удалось достичь цели, 
которую они поставили за последние 11 
лет, и добиться постоянной устойчивости 
этой цели, Озгенджиль заявил, что они 
счастливы внести хоть небольшой вклад в 
развитие турецкого бренда.
Озгенджиль напомнил, что одной из 
главных тем саммита в этом году являются 
«усилия ради лучшего мира». "Если 
раскрыть тему, каждый гражданин мира, 
как часть коллективного разума, несет 
огромную ответственность перед 
будущими поколениями в энергетике, 
международной торговле, 
здравоохранении, технологиях, искусстве и 
во всех областях, где человечество 
продолжает существовать”, - сказал он.
Озгенджиль коснулся изменений в образе 
жизни и торговле после пандемии.
«Как и каждый год, на Босфорском 
саммите в Стамбуле ведущие мировые 
лица обсудят 2022-ой год и последующий 
период», - добавил он.

"Проблемы между США и Китаем вряд ли 
будут решены"
Подключившись к встрече по 
видеоконференцсвязи, почетный 
президент UIP д-р Талал Абу-Газале 
подчеркнул, что следует предложить 
рациональные решения по выбросам, 
вызываемым производством энергии.
Заявив, что структуры ООН, которые 
будут бороться с изменением климата, 
должны все больше выходить на первый 
план, Газале отметил, что решения, 
которые не поставят отрасль в 
затруднительное положение, можно найти 
с помощью искусственного интеллекта, 
ведь с помощью него, когда возникали 
проблемы, были сделаны великие 
открытия. 
«Искусственный интеллект - это хорошо, 
но он будет хорош для стран, которые 
могут себе это позволить. Искусственный 
интеллект будет очень хорош во всех 
областях, от здравоохранения до сельского 
хозяйства, от промышленности до 
образования. Однако ситуация может быть 
ужасной для стран, которые не могут 
внедрить искусственный интеллект. Масса 
людей, не имеющих доступа к ресурсам, 
будет отставать от искусственного 
интеллекта. Например, есть регионы и 
страны, уровень вакцинации которых 
составляет менее 5 процентов”, - сказал 
Газале.
Также подчеркнув, что одной из проблем, с 
которыми сталкивается мир, является 
борьба между США и Китаем, Газале 
заявил: «Многие люди в мире не знают о 
борьбе между США и Китаем. Они 
борются во всех сферах. Они находятся в 
борьбе по крайней мере за 15 пунктов. 
Похоже, что ни один из этих конфликтов 
между этими двумя сверхдержавами не 
будет разрешен. Мы говорим о неизбежной 
проблеме”.
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Milli Savunma Bakanı Hulusi Akar başkanlığında, Genelkurmay 
Başkanı Orgeneral Yaşar Güler, Kuvvet Komutanları, Bakan Yardımcısı 
Yunus Emre Karaosmanoğlu ve birlik komutanlarının katılımıyla video 
konferans toplantısı gerçekleştirildi.

Bakan Akar'ın talimatlar verdiği toplantıda, Kuvvet ve Ordu 
Komutanlarının yanı sıra yurt içi ve dışındaki birlik komutanları, devam 
eden faaliyetlere ve sahadaki son duruma ilişkin bilgiler verdi.

Savunma ve güvenlik konuları kapsamında Doğu Akdeniz'deki gelişmeler, 
terörle mücadele harekatları ve yeni tip koronavirüsle (Kovid-19) mücadelede 
alınan tedbirlerin de ele alındığı toplantıda konuşan Akar, "Türk Silahlı 
Kuvvetleri yoğun bir dönemden geçiyor. Şu ana kadar büyük bir başarıyla bize 
verilen görevleri yerine getirdiniz. Bundan dolayı hepinizi kutluyorum. İnşallah 
bundan sonra da aynı ciddiyet ve samimiyetle, diyalog ve koordinasyon içinde 
faaliyetleri yürütmek suretiyle bize verilen görevleri başaracağız." ifadesini 
kullandı.

Zorlu hava ve arazi şartlarında terörle mücadelenin kararlılıkla devam ettiğini 
dile getiren Akar, "Teröristlerde çöküş olduğunu hepimiz görüyoruz. Bununla 
alakalı bir sürü iz var. Bu çöküşün devamı için baskımızı, operasyonlarımızı, 
takibimizi sürdüreceğiz. Mehmetçiğin nefesi teröristlerin ensesinde. 
Teröristlerin tüm inlerini, barınaklarını, sığınaklarını tahrip edeceğiz." diye 
konuştu.

Akar, zorlu hava şartlarına karşı gerekli tedbirlerin alınmasına yönelik de 
talimat verdi.

En son terörist etkisiz hale getirilinceye kadar terörle mücadelenin devam 
edeceğini vurgulayan Akar, "Bunu yaparken de hem Erbil ile hem Bağdat ile 
ilişkilerimizi hakka, hukuka saygılı, yapıcı şekilde gerçekleştiriyoruz. Olumlu 
gelişmelerin olması için gayret gösteriyoruz. Birlikte hedefe varmamız lazım. 
Hem Iraklı kardeşlerimiz hem de bizim için güvenliğin sağlanmasının yolu bu. 
Burada omuz omuza çalışmalarımızı sürdürmeye devam edeceğiz." görüşünü 
paylaştı.

Kerkük'teki gelişmelere yönelik değerlendirmelerde bulunan Akar, "Kerkük'teki 
Türkmenlerin hakkının, hukukunun korunması bizim için çok önemli. Oradaki 
gelişmeleri çok yakından takip ediyoruz." sözlerini sarf etti.

"Her türlü katkıyı sağlamaya devam edeceğiz"

Son dönemde Karadeniz'de yaşananlara da değinen Akar, sözlerini şöyle sürdürdü:

"Karadeniz'de sükunetin hakim olmasına gayret gösteriyoruz. Karadeniz'de tarafların 
uluslararası hukuka uygun şekilde, bugüne kadar yapılan, üzerinde mutabık 
kaldığımız anlaşmalar, kurallar çerçevesinde herhangi bir şekilde gerginliğe meydan 
vermeden, olayların tırmanmasına sebebiyet vermeden, oradaki faaliyetlerin 
sürmesini arzu ediyoruz. Bununla ilgili tüm muhataplarımıza bu görüşlerimizi 
iletiyorum. Temennimiz, Rusya ile Ukrayna arasındaki gerginliğin, NATO ile Rusya 
arasındaki gerginliğin bir an önce barışçıl yol ve yöntemlerle çözülmesi, sükunetin, 
barışın, istikrarın hakim olması. Bu konuda üzerimize düşen ne varsa bugüne kadar 
her türlü katkıyı sağladığımız gibi bundan sonra da sağlamaya devam edeceğiz."
KAYNAK:AA

Министр обороны Акар: Для нас очень важно защитить права 
туркмен в Киркуке

KAYANAK: AA

Министр национальной обороны Акар сказал: «Для нас очень важно защищать права и 
законы туркмен в Киркуке. Мы очень внимательно следим за развитием событий». сказал

Под председательством министра национальной обороны Хулуси Акара 
прошла видеоконференцсвязь с участием начальника генерального 
штаба генерала Яшара Гюлера, командующих силами, заместителя 
министра Юнуса Эмре Караосманоглу и командиров подразделений.

На встрече, где министр Акар дал инструкции, командующие силами и 
армиями, а также командиры подразделений в стране и за рубежом 
предоставили информацию о проводимых мероприятиях и последней 
ситуации на местах.

Выступая на встрече, где в рамках вопросов обороны и безопасности 
также обсуждались события в Восточном Средиземноморье, 
контртеррористические операции и меры, принимаемые в борьбе с 
новым типом коронавируса (Ковид-19), сказал Акар: Турецкие 
вооруженные силы переживают напряженный период ". Вы выполнили 
свои обязанности. Я поздравляю всех вас с этим. Я надеюсь, что мы 
добьемся успеха в поставленных перед нами задачах, выполняя 
действия с той же серьезностью и искренностью, в диалоге. и 
координация ". использовал фразу.

Заявив, что борьба с терроризмом продолжается решительно в 
сложных погодных и ландшафтных условиях, Акар сказал: «Мы все 
видим, что террористы терпят крах. Есть много следов этого. Мы 
продолжим наше давление, операции и последующие меры. обеспечить 
продолжение этого обрушения. Мы разрушим их убежища ". он сказал.

Акар также дал инструкции принять необходимые меры 
предосторожности против суровых погодных условий.

Подчеркнув, что борьба с терроризмом будет продолжаться до тех пор, 
пока не будет нейтрализован последний террорист, Акар сказал: «Делая 
это, мы поддерживаем наши отношения как с Эрбилем, так и с Багдадом 
в конструктивном ключе, уважая закон и закон. Мы стремимся к 
позитивным изменениям. Нам нужно вместе достичь цели. «Это способ 
обеспечить нам безопасность. Мы продолжим работать здесь плечом к 
плечу». поделился своим мнением.

Оценивая события в Киркуке, Акар сказал: «Для нас очень важно 
защищать права и законы туркмен в Киркуке. Мы очень внимательно 
следим за развитием событий». сказал его слова.

«Мы продолжим вносить свой вклад»

Касаясь последних событий в Черноморском регионе, Акар продолжил 
свои слова следующим образом:

«Мы стремимся к тому, чтобы в Черном море царило спокойствие. Мы 
хотим, чтобы деятельность в Черном море продолжалась, не вызывая 
напряженности или эскалации каким-либо образом, в рамках 
соглашений и правил, о которых мы договорились до сих пор, в 
соответствии с международное право сторон в Черном море. Я передаю 
эти взгляды всем нашим собеседникам. Мы надеемся, что 
напряженность между Россией и Украиной, напряженность между 
НАТО и Россией будут разрешены как можно скорее мирными 
средствами и методами, и что спокойствие, мир и стабильность 
восторжествуют. Что бы мы ни делали по этому вопросу, до сих пор мы 
вносили всевозможные вклады. И тогда мы продолжим предоставлять ».

Milli Savunma Bakanı Akar: Kerkük'teki Türkmenlerin hakkının 
korunması bizim için çok önemli
Milli Savunma Bakanı Akar, "Kerkük'teki Türkmenlerin hakkının, hukukunun korunması bizim 
için çok önemli. Oradaki gelişmeleri çok yakından takip ediyoruz." dedi



7Декабрь -Январь2022 
Гражданская Инициатива

ULAK HABERLEŞME TÜRKİYE’NİN TEKNOLOJİ 
ALANINDA JOKERİ!
Ulak Haberleşme Türkiye’nin iletişim altyapılarına yönelik çalışmalarını, yerli ve milli 
imkanlardan istifade ederek, başarılı mühendis kadrosu ile sahalarda dikkat çekmeye başladı.

ANKARA( Sivil İnisiyatif) ULAK 
Haberleşme Genel Müdürü Zafer ORHAN, 
Türkiye’nin iletişim, bilişim, 
telekomünikasyon, milli yazılım ve 5G gibi 
alanlarda başarı sağlaması için gösterdiği 
gayretle Savunma Sanayisi Başkanlığı 
kulislerinde yer almaya başladı. 

Savunma Sanayi Başkanlığının teknoloji 
çatı şirketi SSTEK tarafından kurulan 
ULAK haberleşme, uluslararası teknoloji 
kuruluşları ve fuarlarında birçok ilişkide 
joker görevinde bulunmaya başladı. Siber 
Güvenliğe yönelik olarak ürünleştirdiği 
Yazılım Tabanlı Ağ çözümü olan MAYA 
ürün ailesi de şu anda kamu kurum ve 
kuruluşlarının alt yapılarında bir çok 
noktada güvenli haberleşme için servis 
veriyor. 

MAYA ürün ailesinin bir parçası olan Veri 
Merkezini yaygınlaştırmaya başladı. Çok yakın 
zamanda Türkiye’nin verisinin güvenli olarak 
saklanması ve iletilmesi noktasına MAYA 
ürün ailesinin büyük bir rol oynayacağı 
gözükmeye başladı. ULAK, ilk kurulduğu 
günden itibaren 5G altyapılarına ve ötesine 
yönelik çalışmalarını devam ettiriyor. Şu an 
gelinen noktada Baz İstasyonu, Trasnport, 
Network ve Çekirdek Şebeke konusunda 
geliştirdikleri ürünler ile uçtan uca 5G 
şebekesi oluşturacak seviyeye gelmiş 
bulunmaktalar. Gelişen teknoloji ve değişen 
standartlara uyum için çalışmalarını sürekli 
olarak güncellemekteler. Haberleşme altyapısı 
dışında tamamlayıcı çözümlere ait farklı 
alanlarda çalışmalarını sürdürüyor. 5G ile 
Akıllı Fabrikalara yönelik pilot uygulamalarını  
yaygınlaştırmak için devam ettirmektedir.

ULUSAL SİBER GÜVENLİK VE ULAK HABERLEŞME

ULAK Haberleşme Genel Müdürü Zafer ORHAN, Ulusal Siber Güvenlik konusunda yerli ve 
milli çözümler için bir çok üniversite, kamu, askeri ve özel sektör ile temaslara devam ediyor. 
Yerli ve Milli projelerin, birer AR-GE projesi olarak kalmasından ziyade üretim ve çözüm 
odaklı çalışmalar için faaliyet gösterdiği birçok platform ve söyleşilerde gözlemlenmektedir. 
Türkiye’nin bilişim alanındaki ilerleyişi, önümüzdeki yıllarda ULAK haberleşme aracılığı ile 
tıpkı ulusal alanda kamu kurumlarımızda etki ettiği gibi Sivil İnisiyatif Gazetesi ailesi olarak 
ULAK haberleşmenin Türk Cumhuriyetleri’nin kamu kurumlarında da etki etmesini ve Türk 
Dünyasına yeni güzel haberler ulaştırmayı temenni ediyoruz. 

KAYNAK:Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi İstihbarat ve Haber Şefi Hasan Salih KURT

ДЖОКЕР ТУРЦИИ В ОБЛАСТИ ТЕХНОЛОГИИ - 
“ULAK HABERLEŞME”!
Компания “Ulak Haberleşme” вместе со своей успешной командой инженеров начала 
привлекать внимание, используя внутренние и национальные возможности в работах по 
коммуникационной инфраструктуре Турции.
“ULAK Haberleşme” основана 
SSTEK, соучредителем которой 
является Управление оборонной 
промышленности Турции. 
Компания начала выступать в 
качестве джокера в отношении 
многих международных 
технологических организаций и 
ярмарок. Семейство продуктов 
MAYA, представляющее собой 
сетевое решение на основе 
программного обеспечения, 
разработанное для 
кибербезопасности, в настоящее 
время предоставляет услуги для 
безопасной связи во многих 
точках инфраструктуры 
государственных учреждений и 
организаций. MAYA начала 
расширять Центр обработки 
данных, который является частью 
их семейства. С недавних пор 
стало ясно, что семейство 
продуктов MAYA будет играть 
важную роль в безопасном 
хранении и передаче данных 
Турции. 

“ULAK Haberleşme”, с 
момента своего создания и 
по сей день работает над 
инфраструктурой 5G и 
выше. На данный момент 
они достигли уровня 
создания сквозной сети 5G 
с продуктами, которые они 
разработали для базовой 
станции, транспорта, сети и 
базовой сети. Они 
постоянно обновляют свою 
работу, чтобы 
адаптироваться к 
развивающимся 
технологиям и 
меняющимся стандартам. 
Помимо 
коммуникационной 
инфраструктуры, они 
продолжают работать над 
дополнительными 
решениями в различных 
областях. Компания 
продолжает расширять 
свои пилотные приложения 
для умных заводов с 
помощью 5G. 

НАЦИОНАЛЬНАЯ КИБЕРБЕЗОПАСНОСТЬ И “ULAK HABERLEŞME”

Директор “ULAK Haberleşme” Зафер ОРХАН продолжает встречи 
со многими университетами, государственным, военным и 
частным секторами для поиска отечественных и национальных 
решений в области национальной кибербезопасности. На многих 
платформах и в обсуждениях наблюдается, что отечественные и 
национальные проекты используются для производства и работ, 
ориентированных на решение, а не остаются проектами НИОКР. 
Мы, газета «Гражданская инициатива», надеемся, что прогресс 
Турции в области информационных технологий в ближайшие годы 
посредством ULAK HABERLEŞME окажет влияние на наши 
общественные институты на национальной арене, а также на 
общественные институты тюркских республик и принесет новые 
хорошие новости в тюркский мир.
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SİBİRYA GÜNLÜKLERİ-IX
Daha önceki yazılarımızda 
Hakasya’da ölen ve 
Hakasların geleneksel dünya 
görüşüne uygun defin töreni 
ile gömülen bir şaman 
hakkında bilgiler aktarmıştık. 
Şimdi de Hakaslar tarafından 
gündönümü dolayısıyla 
yapılan bazı törenlerine 
değinmek istiyoruz. Ancak 
öncelikle Hakaslar ve 
ritüellerine dair kısa bir bilgi 
sunmak faydalı olacaktır.
Güney Sibirya’daki Türk dilli 
bir halk olan Hakasların 
resmî dini Hıristiyanlıktır. 
Buna rağmen Hakaslar 
atalarının dinini 
unutmamışlar. Bu din, bilim 
adamları tarafından 
Şamanizm olarak adlandırılır. 
Hakaslar, kendi şamanlarına 
değer verirler ve bir sıkıntıları 
olduğu zaman onlara 
başvururlar. Şamanların 
düzenlediği ritüellere pek çok 
Hakas katılmaktadır. Bu da 
onların atalarının dinine 
sahip çıktığını 
göstermektedir. Günümüz 
şamanları “sug tayıg”, “çir 
ene”, “çılpazı”, “tun payram” 
vb. gibi eski törenleri bugün 
de yaşatmaya çalışmaktadır.
Bu kısa girişten sonra 
müşahede ettiğimiz bir tören 
olan Hakasların gündönümü 
ritüeli hakkında bilgi 
verebiliriz. Bu ritüel 
tarafımızdan 21-22 Haziran 
2014 tarihinde “Ust-Sos” 
köyünde kaydedildi. 21 
Haziran 2014 Cumartesi 
günü bendeniz, Anatoliy 
İvanoviç, Nina Nikitiçna, 
oğlu ve İrina Petrovna 
öğleden sonra yola çıktık. 
Abakan’ın hemen çıkışında 
bulunan kutlu bir mekânda 
arabayı durdurduk.
Yolculuğumuzun iyi geçmesi 
ve sıkıntılarla karşılaşmamız 
için küçük bir tören yapıldı. 
Daha önce taşlarla yuvarlak 
olan kısma yürümüştük 
ancak bu kez oraya gitmedik. 
Yani bu defa bu mini ritüel 
yolun hemen kenarında 
gerçekleştirildi. Hakaslar bu 
ritüellere “sek sek” derler. N. 
Nikitiçna, oğlunu, Beya 
reyonuna bağlı Matkeçik 
köyündeki halasının evine 
bıraktı. Daha sonra bu 
köyden yola devam ettik. 
Krasnıy Kluç ve Bolşoy 
Moynok köylerini geçtik. Saat 
18.00 sularında Ust-Sos 
köyüne ulaştık. Bu köyün tam 
karşısında Hakasların Hızıl 
Haya (Kızıl Kaya) dedikleri ve 
onlar için kutsal olan bir dağ 
da bulunmaktadır.

Bu köyde bir açık hava müzesi 
var. Ritüel burada yapılacaktı. 
“Ust-Sos Açık Hava 
Müzesi”ndeki ritüel yaklaşık 
18.30’da başladı. Önce turizm 
şirketinin rehberi, müzenin 
girişinde Hakaslar için 
gündönümünün öneminden 
bahsetti. Girişte solda büyük 
bir çalama vardı. Çalama, uzun 
bir tahta sütun ve ona 
bağlanmış renkli şeritlerden 
oluşan bir nesnedir. 
Hakasya’nın her tarafında 
bunlara rastlamak 
mümkündür çünkü ritüeller 
bunların etrafında 
gerçekleştirilir. İşte insanlar 
buradaki çalamanın etrafında 
döndü. Mavi, kırmızı, yeşil, 
beyaz çaputlar çalamaya 
bağlandı ve dilekler tutultu.
Şamanlar, müzenin iç tarafında 
karşılıklı iki saf halinde 
duruyorlardı. Gezginciler 
yakılan tütsüyle arındırılarak 
müzeye alındı. Bu arada 
Hakasların her zaman ardıç 
ağacının dalından yapılan 
tütsüyü tüm törenlerde 
kullandığını belirtelim. Daha 
sonra insanlar, şamanların 
eşliğinde “Hurtuyah-Tas”ın 
oğlu dedikleri bir taş heykelin 
yanına götürüldüler. Burada 
tören ateşi (koster) için taşlarla 
çevrili bir ocak vardı. Aynı 
zamanda tören için kayın ağacı 
fideleri getirilip dikilmişti. 
Bunlar müzenin içinde girişte 
sağ tarafta bir çurtun (yurt) 
yanına dikilmişti.
Ateş (Ot ine) yakıldı ve 
beslendi. Bu beslenme 
esnasında dualar edildi. Ateşin 
hamisinden sağlık esenlik 
vermesi istendi. Abakay Kün’e 
(güneşin hamisi) yalvarıldı, 
ondan yardım istendi. Törende 
Valeriy Nikolayeviç 
Çeboçakov, Vladimir Petroviç, 
Larisa İnnokentivna, Nataliya 
Yelazarovna (“Hakas Şaman 
Derneği” başkanı), Nina 
Vasiliyevna, Galina İvanovna, 
Galina M. Toltobayeva 
(Şoryalı) gibi şamanlar ve 
kadın şamanlar vardı. 
Bunlardan V. N. 
Çeboçakov’un, N. 
Yelazarovna’nın, L. 
İvanovna’nın, G. 
Toltobayevna’nın, N. 
Vasiliyevna’nın davulları, V. 
Petroviç’in ise ağız kopuzu 
(Hak. timir homıs) vardı. 
Törenlere aktif olarak katılan 
N. Nikitiçna’nın, İ.
Petrovna’nın da ağız kopuzu
vardı. Muhtemelen bunlar
şaman adayı idi. Yine şaman
adayı Yula’nın ise çıngırakı
vardı.

СИБИРСКИЙ ДНЕВНИК-IX
В наших предыдущих статьях 
мы рассказали о шамане, 
который умер в Хакасии и 
был похоронен с 
погребальным обрядом в 
соответствии с 
традиционным 
мировоззрением хакасов. 
Теперь хотелось бы 
упомянуть о некоторых 
обрядах, совершаемых 
хакасами по случаю 
солнцестояния. Однако было 
бы полезно сначала дать 
краткую информацию о 
хакасах и их обрядах. 
Официальной религией 
хакасов, тюркоязычного 
народа Южной Сибири, 
является христианство. 
Несмотря на это, хакасы не 
забыли религию своих 
предков. Ученые называют ее 
шаманизмом. Хакасы 
дорожат своими шаманами и 
обращаются к ним, когда у 
них возникают проблемы. 
Многие хакасы участвуют в 
ритуалах, устраиваемых 
шаманами. Это показывает, 
что они продолжают религию 
своих предков. Нынешние 
шаманы по сей день 
пытаются сохранить старые 
церемонии, такие как «суг 
тайыг», «чир эне», «чылпазы», 
«тун пайрам» и т. д.
После этого краткого 
вступления мы можем 
рассказать о хакасском 
ритуале солнцестояния, 
который мы наблюдали. Этот 
ритуал был зафиксирован 
нами в поселке Усть-Сос 
21-22 июня 2014 года. В
субботу днём, 21 июня 2014 г.,
я, Анатолий Иванович, Нина
Никитична, ее сын и Ирина
Петровна отправились в путь.
Мы остановили машину в
святом месте недалеко от
выезда из Абакана.
Был проведен небольшой
обряд, чтобы наше
путешествие прошло хорошо
и мы не столкнулись с
трудностями. В прошлый раз
мы шли к месту,
окруженному камнями, но в
этот раз туда не пошли. Т.е.
на этот раз этот мини-обряд
был проводен прямо у
дороги. Хакасы называют эти
обряды «сек-сек». Н.
Никитична оставила сына в
доме своей тети в селе
Маткечик Бейского района. И
мы продолжили путь. Мы
проехали деревни Красный
Ключ и Большой Мойнок и
около 18.00 добрались до
поселка Усть-Сос. Прямо
напротив этого поселка
находится гора, называемая
хакасами Хызыл Хая (Красная
скала), которая является для
них священной.

Prof. Dr. 
Abdulselam 

ARVAS

В этом селе есть музей под 
открытым небом. Ритуал 
должен был пройти там. 
Ритуал в «Усть-Сосском музее 
под открытым небом» 
начался около 18.30. Сначала 
при входе в музей гид 
туристической компании 
рассказал о важности 
солнцестояния для хакасов. 
Слева у входа было большое 
“чалама”. “Чалама” — это 
предмет, состоящий из 
длинного деревянного столба 
и привязанных к нему 
цветных лент. Их можно 
встретить по всей Хакасии, 
потому что вокруг них 
совершаются обряды. Вот и 
тут народ закрутился вокруг 
“чаламы”. На него 
привязывали синие, красные, 
зеленые, белые ленты и 
загадывали желания.
Шаманы стояли в две 
шеренги лицом друг к другу 
внутри музея. Гостей 
осветили зажжеными 
благовониями и отвели в 
музей. Кстати, следует 
отметить, что хакасы всегда 
во всех обрядах использовали 
благовония, сделанные из 
ветки можжевельника. После 
этого людей  в 
сопровождении шаманов 
подвели к каменной статуе, 
которую они назвали сыном 
«Хуртуях-Тас». Здесь был 
очаг, окруженный камнями 
для церемониального огня 
(костра). Тогда же для 
церемонии были привезены и 
посажены саженцы бука. Они 
были установлены рядом с 
чуртой (юртой) справа от 
входа в музей. 
Огонь был зажжен. Во время 
этого читались молитвы. У 
покровительницы огня (От-
Ине) просили здоровья и 
благополучия. Также 
поклонялись Абакаю Кюн 
(покровителю солнца) и 
просили о помощи. На 
церемонии присутствовали 
такие шаманы и шаманки, как 
Валерий Николаевич 
Чебочаков, Владимир 
Петрович, Лариса 
Иннокентиевна, Наталья 
Елизаровна (председатель 
«Шаманского общества 
Хакас»), Нина Васильевна, 
Галина Ивановна, Галина М. 
Толтобаева (Шорялы). Среди 
них у В. Н. Чебочакова, Н. 
Елизаровны, Г. Ивановны, Г. 
Толтобаевны, Н. Васильевны 
были барабаны, а у В. 
Петровича - губной комуз 
(хак. тимир хомыс). У Н. 
Никитичны и И. Петровны, 
которые активно участвовали 
в церемонии, тоже был 
губной комуз. Вероятно, это 
были кандидаты в шаманы. 
Еще у кандидата в шаманы 
Юлии был бубен.



9

ERZURUM ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Adem ARSLAN

KAYSERİ ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Zeliha KÖKSAL

KONYA ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Süleyman BADEMCİ

NİĞDE ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Hürriyet Cemal ÖZKAYNAK

MARDİN ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Yusuf CAN

YOZGAT ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Ramazan ÇEVİK

AZERBAYCAN ABONE TEMSİLCİSİ 
Cevahir AHMEDOVA

BOSNA-HERSEK ABONE 
TEMSİLCİSİ  Hasan Emre BOZKURT

UKRAYNA ABONE TEMSİLCİSİ  
Özgün ŞENCAN

HUKUK DANIŞMANI  
Av.Neslihan DURAN KOCAKAYA 

Av. Doğukan KOZAN
Av.Faruk EVİRGEN
 Av. Kerim ÖZTÜRK 

Av. Naile ŞEKER
Av.Halil PAŞAYİĞİT

TERCÜME 
Kyial BAITUROVA

    SAYFA TASARIM
Ertan GÜLDİBİ

BASKI 
Klasmat Matbaacılık Ltd. Şti. 

İvedik OSB Matbaacılar San. Sit. 
1515. Sok. No: 12 Yenimahalle/
ANKARA Tel : (0312) 395 14 92

DAĞITIM  / AMADE AJANS   
WEB TASARIM / Can BAŞKAN

ADRES  
Ayvalı Mahallesi 159. Cadde 

Kayra Apt. No: 9/6 
AYVALI - KEÇİÖREN-

ANKARA/TÜRKİYE 
Tel: +(90 312) 446 37 34

e-mail:sivilinisiyatifgazetesi@gmail.com

usigazetesi@hotmail.com

www.gazetesivilinisiyatif.com

www.baskentplatformu.com

Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi 
yaygın süreli aylık  bir yayındır. 

Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi 
yayım-lanan haber, yazı, resim ve 

fotoğrafların FSEK ve Basın 
Kanunu’ndan kaynaklanan her türlü 

hakları USTSEM TELEVİZYON  
GAZETECİLİK BASIN YAYIN 

SANAYİ TİCARET LTD. ŞTİ.‘ne aittir. 
İzin alınmaksızın, kaynak gösterilerek 

dahi iktibas edilemez.

İSTİHBARAT ŞEFİ 
Hasan Salih KURT

HABER ŞEFİ
Soner ÜLKER

SAYFA EDİTÖRÜ
Berke ŞAHİN

HABER MUHABİRİ  
Fethi DURAN

FOTO MUHABİRİ  
Samet SORKUNLU

Kenan OKUR
Mustafa UYSAL

RESİM EDİTÖRÜ  
Abdullah ÜLGER

ANKARA ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Durali SARI 

AKSARAY ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Özgür YİĞİTER

BATMAN ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Osman BAGAÇ

BİTLİS  ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Ravdet ERCİK

GAZETESİ
İMTİYAZ SAHİBİ

USTSEM TELEVİZYON  GAZETECİLİK 
BASIN YAYIN SANAYİ TİCARET LTD. 

ŞTİ. ADINA
ATİLLAHAN KURT 

YAYIN TÜRÜ : YAYGIN SÜRELİ YAYIN 
SÜRESİ: AYLIK

YAYIN DİLİ: TÜRKÇE-RUSCA

SORUMLU YAZI İŞLERİ MÜDÜRÜ 
Zeliha  SORKUNLU

GENEL YAYIN YÖNETMENİ 
Uğurhan KURT

HABER MÜDÜRÜ
İbrahim Halil Can

YAZAR
MURAT BAHADIR AKKOYUNLU

YAYIN KOORDİNATÖRÜ
Halil TIKTIK

ABD, Esed ile ilişkileri "asla 
normalleştirmeyeceklerini" 
açıkladı

ABD Ulusal Güvenlik Konseyi Orta 
Doğu ve Kuzey Afrika 
Koordinatörü Brett McGurk, 
Suriye'deki rejimin lideri Beşşar 
Esed ile ilişkileri "asla 
normalleştirmeyeceklerini" açıkladı.

Middleeasteye'nin haberine göre, 
McGurk, Suriye meselesine dair 
Carnegie Uluslararası Barış 
Vakfıyla yaptığı çevrim içi 
görüşmede değerlendirmelerde 
bulundu.

McGurk, Orta Doğu'da Esed 
rejimiyle ilişkilerin 
normalleştirilmesine ilişkin, "Esed 
rejimiyle ilişkilerin 
normalleştirilmesini 
desteklemiyoruz. Biz asla 
normalleştirmeyeceğiz." dedi.

ABD'nin müttefiklerinin Esed ile 
ilişkileri yeniden kurma çabalarını 
engellemeye çalışıp çalışmadığı 
konusunda detay vermeyen 
McGurk, söz konusu ülkelerin 
"çıkarlarını korumaya ve 
sürdürmeye çalıştıkları" yorumunu 
yaptı.

McGurk, Suriye'nin komşularıyla 
yaptığı güvenlik anlaşmaları ile 
normalleşme görüşmeleri arasında 
ayrım yapılması gerektiğini 
vurgulayarak, "Ürdün, Suriye ile 
sınır güvenliği hakkında bir 
tartışma yapmak isterse açıkçası 
hayır demeyeceğiz. 

Bu, Esed rejimiyle normalleşmekten 
çok farklı. Bu görüşmeleri yaparken 
bu ayrımı yapmamız gerektiğini 
düşünüyorum." ifadelerini kullandı.

İnsan haklarının Başkan Joe Biden 
politikalarının odak noktası 
olmasına rağmen, diğer önemli 
ulusal güvenlik konularını gölgede 
bırakmadığını söyleyen McGurk, 
bölgedeki ulusal çıkarlarını 
değerlendirirken, insan haklarının 
masada olduğu ancak insan 
haklarının diğer konuların önüne 
geçmediği değerlendirmesinde 
bulundu.

ABD'li yetkili McGurk'un söz 
konusu çıkışı, bazı senatörlerin 
ABD'nin Orta Doğu'daki 
müttefiklerinin Esed ile ilişkileri 
normalleştirdiğine dair Biden'a 
mektup yazmalarının ardından 
geldi.

Arap Birliğinin 12 Ekim 2011'de 
Suriye'nin üyeliğini askıya alması 
ve Arap büyükelçilerinin, Esed 
rejimi sivillere tam koruma 
taahhüdünü kesin olarak yerine 
getirene kadar Şam'dan çekilmesi 
çağrısında bulunmasının ardından 
Esed rejimi ile Arap ülkeleri 
arasındaki ilişkilerde siyasi 
yabancılaşma söz konusuydu. 
Ancak son yıllarda, Esed rejimi ile 
bazı Arap ülkeleri arasındaki 
ilişkilerde iyileşme adımları 
atılmaya başlandı.

Bu kapsamda atılan adımların ilki 
Birleşik Arap Emirlikleri'nin 
(BAE) Aralık 2018'de Şam'daki 
büyükelçiliğini yeniden açması 
oldu.

Umman ise Ekim 2021'de 
Suriye'ye büyükelçisini geri 
gönderirken, Bahreyn ise 10 yıl 
sonra ülkeye ilk büyükelçisini 
atadı.

Ürdün Kralı Abdullah ise Esed ile 
yakın zamanda bir telefon 
görüşmesi yaparken BAE Dışişleri 
Bakanı Şeyh Abdullah bin Zayed 
Kasım 2021'de Şam'ı ziyaret etti.

KAYNAK: AA

США заявили, что «никогда не 
нормализуют» отношения с 
Асадом
Бретт Макгерк, координатор 
Совета национальной 
безопасности США по 
Ближнему Востоку и 
Северной Африке, заявил, 
что они «никогда не 
нормализуют» отношения с 
Башаром Асадом, лидером 
сирийского режима.

Согласно новостям 
Middleeasteye, МакГерк дал 
оценки по сирийскому 
вопросу на онлайн-встрече с 
Фондом Карнеги за 
международный мир.

Что касается нормализации 
отношений с режимом Асада 
на Ближнем Востоке, 
МакГерк сказал: «Мы не 
поддерживаем нормализацию 
отношений с режимом Асада. 
Мы никогда не 
нормализуем». сказал.

Макгерк, который не 
уточнил, пытаются ли 
союзники США помешать 
усилиям по восстановлению 
отношений с Асадом, 
отметил, что указанные 
страны «пытаются защищать 
и поддерживать свои 
интересы».

Подчеркнув, что следует 
проводить различие между 
соглашениями о 
безопасности Сирии с ее 
соседями и переговорами о 
нормализации, МакГерк 
сказал: «Если Иордания хочет 
обсудить безопасность 
границы с Сирией, мы, 
очевидно, не откажемся. Это 
сильно отличается от 
нормализации отношений с 
Сирией. Асада. Я думаю, что 
мы должны провести это 
различие во время этих 
переговоров». использовал 
выражения

Макгерк сказал, что, хотя права 
человека находятся в центре политики 
президента Джо Байдена, они не 
затмевают другие важные вопросы 
национальной безопасности.

Уход Макгерка произошел после того, 
как некоторые сенаторы написали 
Байдену, что союзники США на 
Ближнем Востоке нормализуют 
отношения с Асадом.

В отношениях между режимом Асада и 
арабскими государствами возникло 
политическое отчуждение после того, 
как 12 октября 2011 года Лига арабских 
государств приостановила членство 
Сирии и призвала арабских послов 
покинуть Дамаск до тех пор, пока 
режим Асада не выполнит твердо свое 
обязательство по полной защите 
гражданского населения. Однако в 
последние годы были предприняты 
шаги по улучшению отношений между 
режимом Асада и некоторыми 
арабскими странами.

Первым из шагов, предпринятых в этом 
контексте, было повторное открытие 
посольства в Дамаске в декабре 2018 
года Объединенными Арабскими 
Эмиратами (ОАЭ).

Оман вернул своего посла в Сирию в 
октябре 2021 года, а Бахрейн назначил 
своего первого посла в страну 10 лет 
спустя.

В то время как король Иордании 
Абдалла недавно разговаривал по 
телефону с Асадом, министр 
иностранных дел ОАЭ шейх Абдалла 
бен Заид посетил Дамаск в ноябре 2021 
года.

Декабрь -Январь2022 
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Cezayir'in asma köprüler şehri: Konstantin
Konstantin'in asma köprüleri, içerisinde birçok medeniyetin renklerini barındırıyor.

Cezayir'in kuzeydoğusunda yüksek kayalıklar üzerine inşa 
edilen Konstantin, şehri ikiye bölen Er-Rimal Vadisi'nin 
üzerinde yükselen asırlık asma köprüleriyle yüz yıllardır 
ihtişamını korumaya devam ediyor.

Farklı dönemlerde inşa edilen ve kentin iki yakasını birbirine 
bağlayan 8 köprü, kentte hem ulaşımı sağlıyor hem de yerli ve 
yabancı turistleri cezbediyor.

Konstantin'e "asma köprüler şehri" lakabını kazandıran bu 
köprülerin ilki Bab el-Kantara'nın, Roma İmparatorluğu 
döneminde yapıldığı belirtiliyor.

Nüfusun artmasıyla beraber, şehrin iki yakasına geçişleri 
kolaylaştırmak için köprülerin sayısının da zamanla arttığı 
ifade ediliyor.

Kent yıllar içerisinde Şeytan, Er-Rimal Vadisi, Sidi Raşid, 
Mellah Süleyman, Şelaleler, Mecaz el-Ganem ve Salih Bey 
köprülerinin de inşasıyla görenleri büyüleyen bir manzaraya 
sahip oluyor.

Konstantin'in asma köprüleri birçok 
medeniyetin renklerini barındırıyor

Turist rehberi Nur Şuruk, AA 
muhabirine yaptığı açıklamada, "Asma 
köprüler şehri Konstantin, yerli ve 
yabancı birçok ziyaretçiye görsel şölen 
sunuyor." dedi.

Her köprünün kendine özel bir 
hikayesi olduğunu kaydeden Şuruk, 
"Örneğin Şeytan Köprüsü'ne bu ismin 
verilmesinin nedeninin; köprüden 
geçen insanların geçişleri sırasında 
vadiden akan şiddetli suların 
kayalıklara çarptığında çıkardığı sesten 
çok korkmaları olduğu söyleniyor." 
şeklinde konuştu.

Konstantin'in tarihte bilinen ilk adının 
Berberice bir kelime olan "Cirta" 
olduğunu aktaran Şuruk, şehrin yeni 
isminin ise Roma İmparatoru Büyük 
Konstantin tarafından verildiğini 
kaydetti.

Şehrin köprülerinin birçok 
medeniyetin rengini içerisinde 
barındırdığını dile getiren Şuruk, 
"Bilinen ilk köprü Romalılar tarafından 
inşa ediliyor, sonrasında Osmanlılar 
geliyor ve kendi mimarileriyle yeni 
köprü yapıyorlar. Aynı şekilde 
Fransa'nın sömürge yıllarında da 
Fransızlar kendi mimari anlayışlarını 
şehre taşıyor." ifadelerini kullandı.

"Asma köprülerin arkasından güneşin batışını 
izlemek için geldim"

Asma köprüler şehrini ziyarete gelen üniversite 
öğrencisi Ahmed Halim de "Asma köprülerin 
arkasından güneşin batışını izlemek için 
geldim." dedi.

Konstantin'in Cezayir'in en eski şehirlerinden 
biri olduğunu söyleyen Halim, "Burası kendine 
özgü yemekleri, termal hamamları, doğası ve 
eşsiz manzarasıyla birçok güzelliği içerisinde 
barındıran bir şehir." şeklinde konuştu.

Konstantin'in tarihi

Bölgeye gelen Fenikeli tüccarlarla ilk 
yerleşimlerin de başladığı tahmin edilen asma 
köprüler şehri, Amazig (Berberi) Numidya 
Devleti döneminde önemli ticari kentler 
arasında yerini almayı başarıyor. Milattan sonra 
311'de şehir Roma İmparatorluğu hakimiyetine 
giriyor.

Numidya Devleti döneminde "Cirta" olarak 
bilinen şehre, sonrasında Roma İmparatoru 
Büyük Konstantin tarafından kendi ismi 
veriliyor

Şehre kazandırılan son köprü ise 2014 yılında 
tamamlanıyor. Köprüye bölgenin Osmanlı 
dönemindeki yöneticilerinden "Salih Bey'in" 
ismi veriliyor.

KAYNAK:AA

Алжирский город подвесных мостов: Константин
Подвесные мосты Константина украшены цветами многих цивилизаций.

Построенный на высоких скалах на северо-
востоке Алжира, Константин продолжает веками 
сохранять свое великолепие благодаря своим 
многовековым подвесным мостам, 
возвышающимся над долиной Эр-Рималь, 
которая делит город на две части.

Восемь мостов, построенных в разные периоды и 
соединяющих две стороны города, обеспечивают 
транспорт в городе и привлекают местных и 
иностранных туристов.

Утверждается, что Баб-эль-Кантара, первый из 
этих мостов, за что Константин получил 
прозвище «город подвесных мостов», был 
построен во времена Римской империи.

Утверждается, что с ростом населения 
количество мостов со временем увеличивалось, 
чтобы облегчить переходы в обе стороны города.

На протяжении многих лет город имеет 
захватывающий вид со строительством мостов 
Сатаны, долины Эр-Римал, Сиди Рашид, Мелла 
Сулейман, Водопадов, Меказ эль-Ганем и Салих 
Бей.

Висячие мосты Константина воплощают цвета 
многих цивилизаций.

Туристический гид Нур Журук сказал агентству 
Anadolu (AA): «Город подвесных мостов, 
Константин, предлагает визуальный праздник для 
многих местных и иностранных гостей». сказал.

Отметив, что у каждого моста есть своя 
ÛÛÛÛикальная история, Шурук сказал: 
«Например, говорят, что причина, по 
которой Чертов мост получил это название, 
заключается в том, что люди, проходящие 
по мосту, очень боятся звука, который он 
издает, когда бурные воды текущая из 
долины, ударялась о скалы». он сказал.

Отметив, что первым известным именем 
Константина в истории было «Цирта», 
берберское слово, Шурук отметил, что новое 
название городу дал римский император 
Константин Великий.

Заявив, что мосты города окрашены в цвета 
многих цивилизаций, Шурук сказал: 
«Первый известный мост был построен 
римлянами, затем пришли османы, и они 
построили новые мосты со своей 
собственной архитектурой. Французы 
привнесли в город свое собственное 
архитектурное понимание». использовали 
фразы.

«Я пришел посмотреть на закат из-за 
подвесных мостов»

Студент университета Ахмед Халим, 
приехавший посетить город подвесных 
мостов, сказал: «Я пришел посмотреть на 
закат из-за подвесных мостов». сказал.

Заявив, что Константин является одним из 
старейших городов Алжира, Халим сказал: «Это 
город, в котором много красоты с его уникальной 
едой, термальными ваннами, природой и 
уникальными пейзажами». он сказал.
История Константина
Город подвесных мостов, который, по оценкам, 
положил начало первым поселениям финикийских 
торговцев, пришедших в этот регион, сумел занять 
свое место среди важных торговых городов во 
времена Нумидийского государства амазигов 
(берберов). В 311 году нашей эры город перешел под 
власть Римской империи.
Город, известный как «Цирта» во времена 
Нумидийского государства, получил собственное 
имя от римского императора Константина 
Великого.
Последний мост, доведенный до города, был 
построен в 2014 году. Мост назван в честь Салих-
бея, одного из правителей региона в османский 
период.
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Filistinli Bakan Şeyh: Filistin devleti kurulacaktır ve bunun için 
İsrail Başbakanı'ndan izin beklenmiyor
Filistin Sivil İşler Bakanı Şeyh, bir Filistin devletinin kurulmasına karşı olduğunu söyleyen İsrail 
Başbakanı Naftali Bennett'a "Filistin devleti kurulacaktır ve bunun için İsrail Başbakanı'ndan 
izin beklenmiyor." yanıtını verdi.

İsrail ile ilişkilerden sorumlu Filistin Sivil İşler Bakanı ve Fetih Hareketi Merkez 
Konsey Üyesi Hüseyin eş-Şeyh, sosyal medya hesabından yaptığı yazılı 
açıklamada, Bennett'ın bağımsız Filistin devletine ilişkin sözlerine tepki gösterdi.

Filistin devletinin kurulmasının kaçınılmaz olduğunu vurgulayan Şeyh, "İşgal 
defolacak ve Filistin devletinin kurulması da Bennett'tan izin beklemeyecektir. 
Zira bu devletin kurulması tarihi bir zorunluluktur." ifadesini kullandı.

Filistinli Bakan, huzur, güven ve barışın ancak İsrail işgalinin sona ermesiyle 
mümkün olacağına dikkati çekerek, şunları kaydetti:

"Filistin devleti kurulacaktır ve bunun için İsrail Başbakanı'ndan izin 
beklenmiyor. Bennett şunu iyi bilmelidir ki Filistin devletini tanıyan ülke sayısı 
İsrail'i tanıyan ülke sayısından daha fazladır."

Bennett'ın "Filistin devletinin kurulmasına karşıyım" açıklaması

Bennett, dün "Israel Today" gazetesine verdiği bir demeçte, "Ben sağ 
kesimindenim ve duruşum değişmedi. Hâlâ Filistin devletinin 
kurulmasına karşıyım ve devletimizi savunmaya devam ediyorum." 
demişti.

Filistin yönetiminden herhangi bir liderle bir araya gelmeye hazır 
olmadığını söyleyen Bennett, Filistin devleti için siyasi müzakerelere 
izin vermeyeceğini savunmuştu.

Kabinesindeki Dışişleri Bakanı Yair Lapid ile Savunma Bakanı Benny 
Gantz'ın Filistinli yetkililerle yaptığı görüşmelere atıfla "Her iki 
bakanın siyasi anlamda bir adım atma yetkileri yok." diyen Bennett, 
"Başbakan olduğum sürece Oslo (Anlaşması'nın uygulanması) diye bir 
şey olmayacak." ifadelerini kullanmıştı.

Filistinliler, 1967 sınırlarında, başkenti Doğu Kudüs olan bağımsız 
Filistin devletinin kurulmasını istiyor. Tel Aviv yönetimi ise "Kudüs'ün 
tamamının İsrail'in başkenti olduğunu" öne sürerek bu talebe karşı 
çıkıyor.

İsrail ile Filistin arasındaki barış görüşmeleri, Tel Aviv yönetiminin 
"1967 sınırlarını kabul etmemesi, zorunlu göçe maruz bırakılan 
Filistinlilere geri dönüş hakkını tanımaması ve yasa dışı Yahudi 
yerleşim birimlerinin inşasına son vermemesi" nedeniyle Nisan 2014'te 
durmuştu.

KAYNAK: AA

Палестинский министр Шейх: Палестинское государство будет 
создано, и разрешения на это от премьер-министра Израиля не 
ожидается
Министр гражданских дел Палестины Шейх сказал премьер-министру Израиля Нафтали 
Беннету, который сказал, что он против создания палестинского государства: 
«Палестинское государство будет создано, и на это не ожидается разрешения премьер-
министра Израиля». дал ответ.
Министр гражданских дел Палестины и член Центрального совета 
движения ФАТХ Хусейн аль-Шейх, отвечающий за отношения с 
Израилем , в письменном заявлении в своем аккаунте в социальной 
сети отреагировал на слова Беннета о независимом палестинском 
государстве.
Подчеркнув, что создание палестинского государства неизбежно, Шейх 
сказал: «Оккупация уйдет, и создание палестинского государства не 
будет ждать разрешения Беннета. Потому что создание этого 
государства является исторической необходимостью». использовал 
фразу.
Отметив, что мир, безопасность и мир возможны только с 
прекращением израильской оккупации, палестинский министр сказал:
«Будет создано палестинское государство, и разрешения премьер-
министра Израиля на это не ожидается. Беннетт должен хорошо 
понимать, что количество стран, признающих палестинское 
государство, больше, чем количество стран, признающих Израиль».
Заявление Беннета «Я против создания палестинского государства»
В вчерашнем заявлении газете «Израиль сегодня» Беннетт сказал: «Я с 
правой стороны, и моя позиция не изменилась. Я по-прежнему против 
создания палестинского государства и продолжаю защищать наше 
государство». он сказал.

Беннет, заявивший, что не готов встретиться ни с одним из лидеров 
палестинской администрации, утверждал, что не допустит 
политических переговоров для палестинского государства.

«Оба министра не имеют полномочий предпринимать какие-либо 
политические шаги», — сказал он, имея в виду переговоры между 
министром иностранных дел Яиром Лапидом и министром обороны 
Бенни Ганцем в его кабинете с палестинскими официальными 
лицами. «Пока я премьер-министр, не будет такого понятия, как 
Осло 
(выполнение Соглашения)», — сказал Беннет. использовал слова.

Палестинцы хотят создания независимого палестинского 
государства на границах 1967 года со столицей в Восточном 
Иерусалиме. Администрация Тель-Авива, с другой стороны, 
выступает против этого требования, утверждая, что «весь Иерусалим 
является столицей Израиля».

Мирные переговоры между Израилем и Палестиной прекратились в 
апреле 2014 года, поскольку администрация Тель-Авива не приняла 
границы 1967 года, не признала права на возвращение за 
палестинцами, подвергшимися вынужденной миграции, и не 
остановила строительство незаконных еврейских поселений.
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10 ARALIK DÜNYA İNSAN HAKLARI GÜNÜ! O NE?
Başlığı görünce eminim istisnasız 
bütün dostlarım istihza dolu bir 
tebessüm ettiniz.

Ama yine de, “İnsan Hakları 
Evrensel Beyannamesi”ni kısa 
ana hatları ile hatırlayalım.

30 Maddeden oluşan bu 
beyanname, II. Dünya Savaşından 
sonra devletlerin, bireylere 
tanınan hak ve özgürlüklerin 
güvence altına alınmasının 
sağlanmasını öngören 10 Aralık 
1948 günü Birleşmiş Milletlere 
üye ülkeler tarafından imzalandı. 
İlginçtir bu bildiriye altı sosyalist 
ülke çekimser kaldı. Türkiye ise 
1949 yılında imzaladı. Özetle 
bildirge; “İnsanların ırk, renk, dil, 
din, cinsiyet, hangi görüş ve 
düşünceye sahip olurlarsa 
olsunlar, ulusal veya sosyal 
kökeni, mülkiyeti ne olursa 
olsun, zengin, fakir, mülteci, 
sığınmacı hangi statü veya 
konumda bulunursa bulunsun, 
hiçbir şekilde ayrım 
gözetmeksizin istisnasız bütün 
insanların, yasalar önünde eşit, 
özgürce onurlu bir şekilde temel 
hak ve özgürlüklerinin olduğunu, 
istismar ve sömürüden uzak, eşit, 
adil, onurlu bir yaşam hakkını 
vurgulayarak bunun 
gerçekleşmesi için her türlü 
hukuki ve sosyal şartların 
oluşması” gerektiğini ifade eder. 
(Son derece mükemmel yaldızlı 
laflar)

İlk akla gelen, “Peki imzalandı da 
ne oldu?” Hemen söyleyelim, 
BMMYK 2019, UNESCO 2018 ve 
İLO verilerine göre; şu an bile 
milyonlarca insan çatışmalarda 
hayatını kaybediyor, sömürü, 
taciz, istismar, işkence, insanların 
yerlerinden yurtlarından 
çıkarılması, soy kırımlar, toplu 
katliamlar ve her türlü insan 
hakları ihlalleri son hızla devam 
ediyor. Rakamlayacak olursak; 
690 milyon insan açlığa mahkûm 
edildi. 70 milyondan fazla insan 
zorla yerinden oldu. Bunun 
yaklaşık yarısı çocuk. 262 milyon 
çocuğun okula erişimi yok, en 
temel haklarından biri olan 
eğitim hakkına ulaşamıyorlar. 
650 milyon kadın ve kız çocuğu 
18 yaş altı evliliğe zorlanmış, 
dünyada 152 milyon çocuk işçi ki 
bunun 10/7 si ağır ve tehlikeli 
işlerde çalıştırılıyor, terör 
örgütlerinde yüz binlerce çocuk 
savaşçı var. Ve terörizm en üst 
düzeyde destekleniyor.

İSMET TAŞ
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Bunun yanı sıra özellikle Türk-
İslam Coğrafyasında, soy kırımlar, 
toplu katliamlar, hapishanelerde 
işkenceler, ülkelerin işgali 
neticesinde milyonlarca insanın 
evlerinden yurtlarından ayrılmak 
zorunda kalması, Doğu 
Türkistan’dan, Filistin’e, 
Myanmar’dan, Suriye’ye, Irak’a, 
Afganistan’dan, Azerbaycan’a ve 
daha birçok Müslümanların yoğun 
olduğu ülkelerde her türlü insan 
hakları ihlallerinin yapıldığı 
herkesin malumu.(Hani nerede o 
yıldızlı laflar?)
Demek ki insan hakları 
beyannamesi sadece göstermelik 
ve maalesef emperyal güçler 
tarafından yok hükmündedir. Ne 
yazarsanız yazın, ne söylerseniz 
söyleyin, insani değerler, 
gönüllerde ifadesini bulmadığı 
müddetçe, kalpler taşlaşır, 
insanlar zalimleşir, topraklar kan 
ve gözyaşı ile sulanır.
Diğer taraftan, gönüllere hitap 
eden ilk İnsan Hakları Evrensel 
Bildirgesi, ne 1789 Fransız İhtilalı 
sonrası imzalanan bildirge ne de 
1948 yılında imzalanan Dünya 
İnsan Hakları Beyannamesidir. 
Hepinizin bildiği gibi ilk İnsan 
Hakları Evrensel Bildirgesi, 
Peygamberimizin
“Veda Haccı Hutbesi” dir.
Veda Haccı Hutbesinde vaaz 
edilen konulara bakıldığında; Hz. 
Peygamber önce insanı, yani 
yaratılmışların en kutsalını, yani 
Allah’ın kulunu ve halifesini 
merkeze koyar, yaşam hakkının 
kutsallığını, ırz ve namusun 
dokunulmazlığını, mülkiyet 
hakkını, insanların birbirlerinin 
hak ve hukukuna saygı duymayı, 
haksızlık ve zulüm etmemeyi, 
baskı, işkence yapmamayı, 
haksızlıklar karşısında susmamaya 
dikkat çeker. Ve der ki; “Ey 
İnsanlar! Kanlarınız, canlarınız, 
yaşama hakkınız, mallarınız, 
namuslarınız, haysiyet ve 
şerefleriniz, vücut bütünlüğünüz 
Rabbinizle buluşacağınız güne 
kadar korunmaya layık olduğu 
gibi dokunulmazdır.” “ …Sakın 
haksızlık yapmayın ve 
zulmetmeyin. Sakın baskı, zulüm 
ve işkenceye alet olmayın. Sakın 
zulme boyun eğmeyin. Haksızlığa 
rıza göstermeyin…”
Hz. Peygamber söylediği ilke ve 
kuralları ilk olarak kendi 
yakınlarına uygulayarak, kim 
olursa olsun, kanunlar, yasalar 
karşısında herkesin eşit olduğu 
mesajını vermiştir.

Hz. Peygamber, toplumun temel 
taşları olan kadın ve aile 
konusundaki hassasiyeti ortaya 
koyarak,“Ey insanlar, eşlerinizin 
sizin üzerinizde, sizinde onlar 
üzerinde haklarınız vardır... 
Kadınlar hakkında yaptığım 
tavsiyelere uyun... Kadınlar 
hususunda Allah’tan korkun ve 
onlar hakkındaki tavsiyeleri tutun 
ve onlara iyi davranın”
Hz. Peygamber, “Allah her hak 
sahibine hakkını vermiştir. ...” 
ifadesi ile herkesin hakkına razı 
olması gerektiğini, “Rabbiniz 
birdir. Babanız da birdir. Hepiniz 
Adem’in çocuklarınız. Arabın 
Arap olmayana, Arap olmayanın 
da Arap üzerine üstünlüğü 
olmadığı gibi, kırmızı tenlinin 
siyah üzerine, siyahın da kırmızı 
tenli üzerine bir üstünlüğü yoktur. 
Üstünlük ancak takvada, Allahtan 
korkmaktadır...” ifadeleri ile 
insanların haklarına rıza 
göstermeleri gerektiğini, 
insanların kardeş olduklarını, 
birbirlerinden hiçbir şekilde üstün 
olmadıklarını eşit olduklarını net 
bir şekilde ortaya koymuştur.
Hz. Peygamber, “Allahın haram ve 
dokunulmaz kıldığı canı, haksız 
yere öldürmeyeceksiniz, zina 
etmeyeceksiniz, hırsızlık 
yapmayacaksınız” diyerek 
toplumsal mesajlarını vermiş, 
huzurlu, mutlu, mesut bahtiyar bir 
toplumun temel taşlarının neler 
olacağını dile getirmiştir.
Kısa bir özetini vermeye 
çalıştığımız Veda Haccı Hutbesi 
veya Veda Hutbesi, bireyin hak ve 
özgürlüklerinden ailenin 
kutsallığına, toplumun huzur ve 
sükûnunun temininden toplumsal 
değerlere varıncaya kadar birçok 
konuyu bir kaç cümlede özetlemiş, 
insanlara, mutlu, huzurlu bir 
gelecek ve arzu edilen uhrevi 
hayata giden yolları göstermiştir.
Şimdi, Dünya İnsan Hakları 
Gününde kendimize soralım, 
Peygamberimizin gönüllere hitap 
eden Veda Hutbesindeki sözlerine 
riayet edilmiş olsaydı, bunca acı, 
işkence çekilir miydi? Zulüm, 
baskı, zorbalık yapılır mıydı? 
İnsanlar hunharca katledilir 
yerlerinden yurtlarından edilir
miydi? İşte hikmetlerle dolu 
Dünya İnsan Hakları 
Beyannamesi...
Savaşlar son bulsun, dünya sevgi 
ile donatılsın mı istiyoruz?
O zaman işte İnsan Haklarının 
özeti, İslam’ın özü olan, sevgi, 
şefkat, merhamet, dostluk, 
kardeşlik, barış, hak, hukuk, adalet 
ve hürriyet şiarlarıyla gönlümüzü 
donatmamız,
Selam ve duasıyla
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10 ДЕКАБРЯ ВСЕМИРНЫЙ ДЕНЬ ПРАВ ЧЕЛОВЕКА! 
ЧТО ЖЕ ЭТО?
Когда вы увидели название, я 
уверен, что все наши друзья без 
исключения саркастически 
улыбнулись.
Но все же давайте вспомним 
«Всеобщую декларацию прав 
человека» с ее краткими 
тезисами.
Эта декларация, состоящая из 30 
статей, была подписана 
государствами-членами 
Организации Объединенных 
Наций после Второй мировой 
войны 10 декабря 1948 года. Она 
гласит, что государства должны 
обеспечивать права и свободы, 
предоставленные людям. 
Интересно, что шесть 
социалистических стран 
воздержались от подписания 
этой декларации. Турция 
подписала ее в 1949 году. 
Вкратце в ней говорится: 
“Независимо от расы, цвета 
кожи, языка, религии, пола, 
взглядов и идеологий, 
национального или социального 
происхождения, 
имущественного положения, 
статуса будь то богатый, бедный, 
беженец, проситель убежища, 
все люди без исключения без 
какой-либо дискриминации 
достойным образом имеют 
основные права и свободы и 
равны перед законом. Принимая 
во внимание право на равную, 
справедливую и достойную 
жизнь, свободную от 
злоупотреблений и 
эксплуатации, для этого должны 
быть созданы все виды 
правовых и социальных 
условий”. (Чрезвычайно 
прекрасные позолоченные 
слова)
Первое, что приходит в голову: 
«Ну, а что случилось после того, 
как она был подписана?» 
Скажем сразу, по данным УВКБ 
ООН 2019, ЮНЕСКО 2018 и 
МОТ; даже сейчас миллионы 
людей гибнут в результате 
конфликтов и продолжаются 
полным ходом эксплуатации, 
преследования, жестокие 
обращения, пытки, изгнания 
людей из своих домов, 
геноциды, массовые убийства и 
всевозможных нарушения прав 
человека. Если остановиться на 
цифрах, то 690 миллионов 
человек были приговорены к 
смерти от голода. Более 70 
миллионов человек были 
вынуждены покинуть свои дома. 
Около половины из них - дети. 
262 миллиона детей не имеют 
доступа к школе, они не имеют 
доступа к одному из своих 
основных прав - праву на 
образование.

Исмет Таш 

 650 миллионов женщин и девочек были 
принуждены к вступлению в брак в 
возрасте до 18 лет, в мире 152 миллиона 
работающих детей, из которых 7/10 
заняты на тяжелых и опасных работах, в 
террористических организациях состоят 
сотни тысяч детей-борцов. И терроризм 
поддерживается на самом высоком 
уровне.
Вдобавок к этому, всем известно, что 
особенно в тюркско-исламской 
географии, миллионы людей были 
вынуждены покинуть свои дома в 
результате геноцида, массовых убийств, 
пыток в тюрьмах и оккупации стран. От 
Восточного Туркестана до Палестины, 
от Мьянмы до Сирии и Ирака, от 
Афганистана до Азербайджана - во 
многих странах, где сконцентрированы 
мусульмане,  совершаются 
всевозможные нарушения прав человека
(Где же те звездные слова?)
Это означает, что декларация прав 
человека сделана только на показ и, к 
сожалению, недействительна по 
отношению к имперским державам. 
Неважно, что вы пишете или говорите, 
пока человеческие ценности не находят 
отраженич в сердцах, души обращаются 
в камень, люди становятся жестокими, 
земли поливаются кровью и слезами.
К тому же, первой Всеобщей 
декларацией прав человека, которая 
тронула сердца, была ни декларация, 
подписанная после Французской 
революции 1789 года, ни Всемирная 
декларация прав человека, подписанная 
в 1948 году. Как вы все знаете, первая 
Всеобщая декларация прав человека -  
это “Прощальная проповедь” нашего 
Пророка.
Если посмотреть на темы, затронутые в 
Прощальной проповеди, Пророк 
Мухаммад в первую очередь ставит в 
центр всего человека, то есть самое 
святое из творений, то есть слугу и 
халифа Аллаха. Он обращает внимание 
на святость права на жизнь, 
неприкосновенность целомудрия и 
чести, право собственности, уважение 
прав и законов друг друга, призывая не 
быть несправедливыми и жестокими, не 
подвергать угнетению и пыткам и не 
молчать перед лицом несправедливости. 
Пророк говорит: “О люди! Ваша кровь, 
ваша жизнь, ваше право на жизнь, ваша 
собственность, ваша гордость, ваше 
достоинство и честь, а также ваша 
телесная целостность неприкосновенны, 
поскольку они заслуживают защиты до 
того дня, когда вы встретитесь со своим 
Аллахом”. “ …Не будьте 
несправедливыми и жестокими. Не 
будьте орудием притеснения, 
жестокости и пыток. Не поддавайтесь 
преследованиям. Не соглашайтесь на 
несправедливость…”
Применив сначала принципы и правила, 
которые Он сказал, по отношению к 
своим близким, Пророк Мухаммад дал 
понять, что все равны перед законами, 
независимо от того, кто они.

Пророк Мухаммад проявил чуткость 
к женщинам и семье, которые 
являются фундаментом общества, и 
сказал: “О люди, ваши жены имеют 
права на вас, а вы имеете на них 
права ... Следуйте моим советам о 
женщинах ... Бойтесь Аллаха в 
отношении женщин, следуйте 
советам о них и обращайтесь с ними 
хорошо”.
Пророк Мухаммад сказал: «Аллах 
воздал каждому должное». Что 
означает, каждый должен быть 
удовлетворен своими правами. “Ваш 
Аллах один. Ваш отец тоже один. Вы 
все - дети Адама. Подобно тому, как 
араб не имеет превосходства над 
неарабами, а неараб - над арабами, 
краснокожие люди не имеют 
превосходства над темнокожими, а 
темнокожие не имеют превосходства 
над краснокожими. Превосходство 
только в такве, бояться Аллаха...” - с 
этими словами Он ясно показал, что 
люди должны соглашаться со своими 
правами, люди - братья, и они ни в 
чем не превосходят друг друга, они 
равны.
Пророк Мухаммад также сказал: “Вы 
не должны несправедливо убивать, 
прелюбодействовать или красть 
душу, которую Аллах сделал 
неприкосновенной”, так Он оставил 
свои сообщения обществу и указал 
на фундаментальные камни мирного, 
счастливого и процветающего 
общества. Прощальная проповедь, 
которую мы пытались кратко 
изложить, резюмировала в 
нескольких предложениях многие 
темы, от прав и свобод человека до 
неприкосновенности семьи, от 
обеспечения мира и спокойствия 
общества до социальных ценностей, 
и показал людям пути к счастливому, 
мирному будущему и желанной 
потусторонней жизни. Теперь, во 
Всемирный день прав человека, 
давайте зададимся вопросом: если бы 
слова нашего Пророка в его 
Прощальной проповеди, 
обращенные к сердцам, были бы 
исполнены, испытывали бы мы всю 
эту боль и пытки? Были бы эти 
преследования, притеснения, 
издевательства? Людей зверски 
убивали бы, изгоняли бы из своих 
домов? Вот полная мудрости 
Всемирная декларация прав 
человека....
Хотим ли мы, чтобы войны 
прекратились и мир наполнился 
любовью?
Тогда вот краткое изложение прав 
человека: мы должны наполнить 
наши души самой сущностью 
ислама, что включает любовь, 
сострадание, милосердие, дружбу, 
братство, мир, право, закон, 
справедливость и свободу.
С поклоном и молитвами…



14 Aralık- Ocak 2022 
SİVİL İNİSİYATİF

EKRANLARIN SEVİLEN YÜZÜ NECATİ ŞAŞMAZ, TÜRK 
CUMHURİYETLERİ VE ORTA DOĞU ÜLKELERİNDE İLGİ ODAĞI 

ANKARA( Sivil İnisiyatif) Türkiye ve Ortadoğu 
ülkelerinde sevilen ünlü oyuncu Necati Şaşmaz, 
Katar Milli Resepsiyonuna katılım sağladı ve ilgi 
odağı oldu. Ekranların sevilen yüzü Necati 
Şaşmaz’ın birçok devlet temsilcisi, iş adamı, siyasi 
isimler, elçi ve askeri ateşeler ile samimi sohbetleri 
dikkat çekti. 

AZERBAYCAN DAĞLIK KARABAĞ 
GAZİLERİNDEN NECATİ ŞAŞMAZ’A ZİYARET!

Milliyetçi Hareket Partisi Milletvekili Olcay Kılavuz, 
Azerbaycan Askeri Dernekler Federasyonu Başkanı 
Emin Hasanlı ile birlikte Dağlık Karabağ Savaşında 
gazi olan askerler Necati Şaşmaz’ı ziyaret etti. 

Türk Dünyasına çocukluk yıllarından beri ilgi duyan 
ünlü oyuncu Şaşmaz, dizi ve sinema dünyasında, 
Polat Alemdar karakteriyle oynadığı rolle 
gönüllerdeki yerini ilk günkü gibi korumaktadır. 

Ziyarete gelen Azerbaycan Gazileri: Azerbaycan 
askeri eğitimlerinde mola verdiklerinde halen 
Kurtlar Vadisi’ni izlediklerini söylediler. 

Şaşmaz’a yapılan ziyaret hakkında telefonla bilgi 
alan Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi 
İstihbarat Şefi Hasan Salih Kurt’un okuyuculara 
mesajı:

‘’Dizilerin toplum üzerindeki etkileri göz önüne 
alındığında Polat Alemdar karakterinin milli bir 
ruh olarak Türk Dünyası ve gönül coğrafyasında 
pozitif etkisinin devam ettiğini, gittiğim yerlerde 
gözlemlemekteyim. Sivil Toplum Kuruluşlarının 
etkisi kadar toplumda pozitif yönde rol model 
alan dizi ve sinema oyuncularının tespiti önem 
arz etmektedir’’ Dedi.

KAYNAK:Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi 
İstihbarat ve Haber Şefi Hasan Salih KURT

ЛЮБИМЕЦ ЭКРАНОВ НЕДЖАТИ ШАШМАЗ В 
ЦЕНТРЕ ВНИМАНИЯ ТЮРКСКИХ 
РЕСПУБЛИК И СТРАН БЛИЖНЕГО ВОСТОКА
АНКАРА (Гражданская инициатива) Известный 
актер, которого любят в тюркских республиках и 
странах Ближнего Востока Неджати Шашмаз 
принял участие на мероприятии в честь 
Национального дня Катара и был в центре 
внимания. Любимец экранов Неджати Шашмаз 
вел душевные разговоры со многими 
государственными представителями, 
бизнесменами, политическими деятелями, 
послами и военными атташе.

АЗЕРБАЙДЖАНСКИЕ ГАЗИ НАГОРНОГО 
КАРАБАХА НАНЕСЛИ ВИЗИТ НЕДЖАТИ 
ШАШМАЗУ!

Депутат MHP Олджай Кылавуз, председатель 
Общественного объединения офицеров запаса 
Эмин Гасанлы и военные, ставшие гази в войне за 
Нагорный Карабах, нанесли визит Неджати 
Йылмазу.

Знаменитый актер Шашмаз, который с детства 
интересовался тюркским миром, также сохраняет 
свое место в сердцах, как это было в первый день, 
когда он сыграл роль Полата Алемдара. 
Азербайджанские гази рассказали, что смотрели 
“Долину волков”, когда отдыхали от своих 
военных учений. Сообщение читателям от 
Директора информационного и новостного отдела 
Международной газеты «Гражданская 
инициатива» Хасана Салиха Курта, который по 
телефону узнал подробнее о визите к Шашмазу:
‘’Учитывая влияние сериалов на общество, куда бы 
я ни пошел, я замечаю, что в тюркском мире 
положительное влияние характера Полата 
Алемдара как национального духа все еще 
продолжается. Важно определить актеров 
телесериалов и кино, которые являются в 
обществе положительными образцами для 
подражания и имеют влияние на том же уровне, 
что и НПО”.
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BM: Yemenliler, ağaç yaprakları yiyerek hayatta 
kalmaya çalışıyor
Birleşmiş Milletler (BM) Dünya Gıda Programı (WFP) Yemenli ailelerin, ağaç yaprakları 
yiyerek hayatta kalmaya çalıştığını belirtti.

Birleşmiş Milletler (BM) Dünya Gıda Programı'nın 
(WFP) Twitter hesabından yapılan açıklamada, 
çatışmalar ve ekonomik çöküşün giderek şiddetlendiği 
Yemen'de açlığın da ülke geneline yayılmaya 
başladığına dikkat çekildi.
Açıklamada, ülkenin kuzeybatısındaki Hacce ili gibi 
savaştan en çok etkilenen bazı bölgelerdeki ailelerin, 
hayatta kalmak için ağaç yapraklarını yemek gibi 
çaresiz önlemlere başvurduğu kaydedildi.
WFP, 22 Aralık'ta yaptığı açıklamada, finansman 
eksikliği nedeniyle ocak ayından itibaren Yemen'e 
sunulan gıda yardımlarının azaltılacağını duyurmuştu.

BM: Myanmar'da insani yardım ihtiyacı 
katlanarak artıyor
Straits Times'ın haberine göre Andrews, 
Myanmar'ın ekonomisinin çöküşte ve 
ülkenin çatışmalara batmış durumda 
olduğunu, burada insani yardım 
ihtiyacının katlanarak arttığını belirtti.
Uluslararası toplumun, Myanmar 
ordusuna baskı yapmak için çok daha 
fazlasını yapabileceğine işaret eden 
Andrews, "Nereden bakarsanız bakın, 
ülkedeki koşullarda bir bozulma var. 
Gereken yerde insani yardım almanın 
zorlukları oldukça önemli." dedi.
Myanmar'a girmesine izin verilmeyen 
Andrews, ordunun tüm meşruiyetini 
kaybettiğini belirterek, şunları kaydetti:
"Bölgedeki en büyük ordulardan biri; 
çok gelişmiş silahlara erişimleri var, 
bunları kullanımları ve gaddarlıkları 
konusunda hiçbir tereddütleri 
olmadığını gösterdi. Ama sonuç şu ki 
bu işe yaramayacak çünkü sahip 
oldukları tek şey bu. Ülkede 
meşruiyetleri yok. Muhalefet çok güçlü. 
Geniş, derin ve birden fazla nesli 
kapsıyor.Myanmar'ın neredeyse askeri 
işgal altında olduğunu savunan 
Andrews, "Herhangi bir askeri işgalde 
olduğu gibi, sözde güçleri yalnızca 
silahları ve ordunun büyüklüğüdür. 

Ama bu aynı zamanda bir güvenlik 
açığıdır. Büyük bir orduyu korumak 
için para gerekir. Silah gerekir. Ülkede 
çok popüler olmadıkları düşünülürse 
bu tür bir askeri gücün 
sürdürülebilirliğinin sınırları var." diye 
konuştu.
Myanmar'daki askeri darbe
Myanmar ordusu, 2020'deki genel 
seçimlerde hile yapıldığı iddialarının 
ortaya atılması ve ülkede siyasi gerilim 
yaşanmasının ardından 1 Şubat 
2021'de yönetime el koymuştu. Ordu, 
Suu Çii başta olmak üzere pek çok 
yetkili ve iktidar partisi yöneticisini 
gözaltına almış ve bir yıllığına 
olağanüstü hal ilan etmişti.
Myanmar ordusunun darbe karşıtı 
protestocu ve isyancı gruplara silahlı 
müdahalesi sonucu bugüne kadar 902 
kişi hayatını kaybetti, binlerce 
gösterici gözaltına alındı.
Bu arada, Siyasi Tutuklulara Yardım 
Kuruluşu, ülkede darbeden bu yana 
1400'den fazla kişinin hayatını 
kaybettiğini, 10 binin üzerinde kişinin 
gözaltına alındığını bildirdi.
KAYNAK:AA

Yemen'deki İran destekli Husiler, Eylül 2014'ten bu 
yana başkent Sana ve bazı bölgelerin denetimini 
elinde bulunduruyor. Suudi Arabistan öncülüğündeki 
koalisyon güçleri ise Mart 2015'ten itibaren Husilere 
karşı Yemen hükümetine destek veriyor.
BM raporlarına göre savaşın patlak vermesinden 
2021'in sonuna kadar Yemen'deki savaş doğrudan ve 
dolaylı olarak 377 bin kişinin hayatını kaybetmesine 
yol açtı.Dünyanın en fakir ülkeleri arasında yer alan 
Yemen'de iç savaş nedeniyle büyüyen insani kriz ise 
korkunç boyutlara ulaştı.

питаясь листьями 
деревьев
Всемирная продовольственная программа 
Организации Объединенных Наций 
(ООН) заявила, что йеменские семьи 
пытаются выжить, питаясь листьями 
деревьев.

В заявлении, сделанном в Twitter-аккаунте Всемирной 
продовольственной программы (ВПП) Организации Объединенных 
Наций (ООН), было указано, что голод начал распространяться по всей 
стране в Йемене, где конфликты и экономический коллапс усугубляются.
В заявлении было отмечено, что семьи в некоторых регионах, наиболее 
пострадавших от войны, таких как провинция Хадж на северо-западе 
страны, прибегали к отчаянным мерам, чтобы выжить, например, поедали 
листья деревьев.
22 декабря ВПП объявила, что продовольственная помощь Йемену будет 
сокращена с января из-за отсутствия финансирования.
Поддерживаемые Ираном хуситы в Йемене контролируют столицу Сану и 
некоторые регионы с сентября 2014 года. Коалиционные силы во главе с 
Саудовской Аравией поддерживают правительство Йемена в борьбе с 
хуситами с марта 2015 года.
Согласно отчетам ООН, с начала войны до конца 2021 года война в 
Йемене прямо или косвенно унесла жизни 377 000 человек.
Гуманитарный кризис, разросшийся из-за гражданской войны в Йемене 
одной из беднейших стран мира, достиг страшных размеров.

ООН: Гуманитарные потребности в Мьянме растут в 
геометрической прогрессии
Согласно отчету Straits Times, Эндрюс заявил, что экономика Мьянмы 
терпит крах, страна втянута в конфликт, а потребность в гуманитарной 
помощи здесь возросла в геометрической прогрессии.

Отметив, что международное сообщество может сделать гораздо больше, чтобы оказать 
давление на армию Мьянмы, Эндрюс сказал: «С какой стороны ни глянь, условия в 
стране ухудшаются. Трудности с получением гуманитарной помощи там, где она 
необходима, очень важны. ." сказал.
Эндрюс, которому не разрешили въехать в Мьянму, заявил, что армия потеряла всю 
свою легитимность, и сказал:
«Одна из самых больших армий в регионе; у них есть доступ к очень современному 
оружию, они не колеблются в использовании и жестокости. Но суть в том, что это не 
сработает, потому что это все, что у них есть. У них нет легитимности. в стране. 
Оппозиция слишком сильна. Широкая, глубокая и внезапная. "Охватывает многие 
поколения".
Заявив, что Мьянма почти находится под военной оккупацией, Эндрюс сказал: «Как и в 
случае любой военной оккупации, их так называемая сила заключается только в их 
оружии и размере армии. Но это также уязвимость. Чтобы содержать большую армию, 
нужны деньги. ... Оружие необходимо. Оно не очень популярно в стране. Существуют 
пределы устойчивости такого рода военной мощи». он сказал.
военный переворот в Мьянме
Армия Мьянмы захватила власть 1 февраля 2021 года после обвинений в 
фальсификациях на всеобщих выборах 2020 года и политической напряженности в 
стране. Армия задержала многих чиновников и лидеров правящей партии, особенно Су 
Чжи, и объявила чрезвычайное положение на год.
В результате вооруженного вмешательства армии Мьянмы против протестующих 
против государственного переворота и повстанческих групп погибло 902 человека, 
тысячи демонстрантов были задержаны.
Между тем Организация помощи политзаключенным сообщила, что с момента 
переворота в стране погибли более 1400 человек, а задержано более 10 тысяч человек.
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İsrail askerleri Batı Şeria'da Filistinli ailenin evini yıktı
İsrail askerleri, işgal altındaki Batı Şeria'nın Tubas kentinde Filistinli bir aileyi evsiz bıraktı.

Filistinli yetkili Mutaz Bişarat, AA muhabirine yaptığı açıklamada, İsrail 
askerlerinin Tubas kentine bağlı El-Akabe köyünde Filistinli İbrahim Talip’in 
evini yıktığını belirtti.
Söz konusu evin C bölgesinde yer aldığı ve "ruhsatsız" olduğu gerekçesiyle 
yıkıldığını ifade eden Bişarat, ev sahibi Talip’in 3 ay önce yıkım ihtarı aldığını ve 
bunun üzerine İsrail makamları nezdinde yürüttüğü çabaların sonuçsuz 
kaldığını kaydetti.
İsrail, 1967'de işgal ettiği Doğu Kudüs ve Batı Şeria'da Filistinlilere ait ev ve 
yapıları çeşitli gerekçelerle yıkıyor.
Birleşmiş Milletler (BM) İnsani Yardım Koordinatörlüğünün verilerine göre 
İsrail, işgal altındaki Batı Şeria ve Doğu Kudüs'te Kasım 2021 ortalarına kadar 
768 Filistinlinin evini yıktı ya da ele geçirdi.
Birleşmiş Milletler (BM) İnsani Yardım Koordinatörlüğünün verilerine göre 
İsrail, işgal altındaki Batı Şeria ve Doğu Kudüs'te Kasım 2021 ortalarına kadar 
768 Filistinlinin evini yıktı ya da ele geçirdi.

Oslo Antlaşması ile Batı Şeria üç bölgeye ayrılmıştı
Filistin ile İsrail yönetimi arasında 1995'te imzalanan "İkinci Oslo Antlaşması" 
çerçevesinde, işgal altındaki Batı Şeria A, B ve C bölgelerine ayrılmıştı.

Yüzde 18'i kapsayan "A bölgesi"nin yönetimi idari ve güvenlik olarak Filistin'e, 
yüzde 21'lik "B bölgesi"nin idari yönetimi Filistin'e, güvenliği ise İsrail'e 
devredilirken, yüzde 61'ini kapsayan "C bölgesi"nin idare ve güvenliği İsrail'e 
bırakılmıştı.
KAYNAK:AA

İsrail yönetimi kendi kontrolünde olduğu gerekçesiyle çoğunlukla "C 
bölgesi"nde Filistinlilerin yeni bina veya genişletme çalışması yapmasına izin 
vermiyor.
İnsan hakları kuruluşlarına göre Filistinliler, maliyetleri on binlerce dolara 
ulaşması nedeniyle Kudüs’te inşaat ruhsatı çıkarma konusunda oldukça büyük 
sıkıntılar yaşıyor.
Filistin Enformasyon Merkezinin resmi verilerinde İsrail’in 1967 işgalinden bu 
yana Kudüs’te yıktığı ev sayısının 1900’den fazla olduğu kaydediliyor.

Израильские солдаты разрушили дом палестинской семьи на 
Западном берегу
Израильские солдаты оставили без крова палестинскую семью в оккупированном городе 
Тубас на Западном берегу.

Официальный представитель Палестины Мутаз 
Бишарат сообщил агентству Anadolu 
(AA), что израильские солдаты разрушили дом 
палестинца Ибрагима Талиба в деревне Аль-
Акаба в городе Тубас.
Заявив, что рассматриваемый дом был снесен 
на том основании, что он находился в зоне С и 
был «нелицензионным», Бишарат отметил, что 
владелец дома Талип получил предупреждение 
о сносе 3 месяца назад, и в связи с этим 
предпринятые им усилия до израильских 
властей были безрезультатны.
Израиль сносит палестинские дома и постройки 
в Восточном Иерусалиме и на Западном берегу, 
которые он оккупировал в 1967 году, по разным 
причинам.
По данным Координатора гуманитарной 
помощи Организации Объединенных Наций 
(ООН), к середине ноября 2021 года Израиль 
разрушил или захватил 768 палестинских домов 
на оккупированном Западном берегу и в 
Восточном Иерусалиме.
По договору Осло Западный берег был разделен на три региона.
В рамках «Второго соглашения Осло», подписанного между Палестиной и Израилем в 1995 году, оккупированный Западный берег был разделен на 
регионы A, B и C. В то время как администрация «зоны А», которая охватывает 18 процентов, была передана Палестине с точки зрения 
административного управления и безопасности, административное управление 21-процентной «зоны Б» было передано Палестине, а ее безопасность 
была передана Израилю. в то время как «зона C» охватывала 61 процент, ее управление и безопасность были оставлены Израилю.

Израильская администрация в основном не позволяет палестинцам строить новые здания или пристройки в «зоне C» на том основании, что она 
находится под ее контролем. По данным правозащитных организаций, палестинцы испытывают большие трудности при выдаче разрешений на 
строительство в Иерусалиме, так каих стоимость достигает десятков тысяч долларов. По официальным данным Информационного центра Палестины, 
количество домов, снесенных в Иерусалиме после оккупации Израилем в 1967 году, составляет более 1900.
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Boris Johnson, Başbakanlıktaki partilerle ilgili 
yayımlanan raporu tamamıyla kabul etti

İngiltere Başbakanı Boris Johnson, Başbakanlık Müsteşar 
Yardımcısı Sue Gray'in hazırladığı raporun, polisin 
talebi üzerine sınırlandırılmış şekilde yayımlanmasının 
ardından Avam Kamarası'nda açıklamalarda bulundu.
Gray'in raporundaki genel bulguları "tam olarak" kabul 
ettiğini söyleyen Johnson, "Doğru yapamadığımız şeyler 
ve bu meselenin ele alınış şekli için üzgün olduğumu 
söylemek istiyorum." ifadesini kullandı.
Johnson, salgının herkes için zor bir süreç olduğunu ve 
ülke genelindeki insanlardan büyük fedakarlıklar 
yapmasını istediğini aktararak, insanların hissettiği 
öfkeyi anladığını dile getirdi.
"Özür dilemek yetmez. Bu, aynada kendimize bakmamız 
ve öğrenmemiz gereken bir an." diyen Johnson, raporda 
dile getirilen endişeleri gidermek için Başbakanlık 
Konutu ve Kabine Ofisi'nin işleyişinde gerekli 
değişiklikleri yapacağını kaydetti.
Johnson, "Anladım ve düzelteceğim. Bu ülkenin 
insanlarına sorunun ne olduğunu bildiğimi söylemek 
istiyorum." dedi.

"Polis soruşturmasının sonuçlanmasını beklemeliyiz"
Başbakan Johnson, Gray'in ilettiği bilgiler ve 
Başbakanlıktaki görevli polis memurlarının ifadeleri 
kapsamında polisin başlattığı soruşturmanın 
sonuçlarının da beklenmesi gerektiğine işaret etti.
Milletvekillerinin, Johnson'a, polis soruşturması sona 
erdikten sonra Gray'in raporunun tamamının 
yayımlanmasını taahhüt edip etmeyeceğini sorması 
üzerine Johnson, herhangi bir taahhütte 
bulunmadığını ve kararın daha sonra verileceğini ifade 
etti.
Johnson, Muhafazakar Parti Milletvekili Steve 
Baker’ın, tüm Kovid-19 kurallarına titizlikle uyan ve 
bunun için çok acı çeken insanlara mesajının ne 
olduğunu sorması üzerine, bu kişilerin salgını kontrol 
etmeye yardımcı olduklarını söyleyerek, yaptıkları 
fedakarlık için teşekkür etti.
"Başbakan ya kuralları okumadı ya da onun için geçerli 
olmadığını düşündü"
Parlamentoda söz alan eski İngiltere Başbakanı 
Theresa May de "liderlerin kurallara uyma konusunda 
bir örnek oluşturması" gerektiğini belirterek, Kovid-19 
düzenlemelerinin halkın özgürlüğüne önemli 
kısıtlamalar getirdiğini bildirdi. May, bu nedenle 
halkın, başbakanın kuralları okumasını ve anlaması 
konusunda haklı bir beklenti içinde olduğunu söyledi.
May, "(Başbakan Johnson) Ya kuralları okumadı, ya 
kuralları anlamadı ya da onun için geçerli olmadığını 
düşündü. Hangisiydi?" şeklindeki sorusunu yöneltti.
"Johnson polis soruşturmasının arkasına saklanıyor"
Ana muhalefetteki İşçi Partisi lideri Keir Starmer da 
Johnson’ın, Sue Gray'in raporu hazır olduğunda tam 
olarak yayımlanması sözünü tutması gerektiğini 
vurgulayarak, "Ancak raporun açıklanan halinin 
mümkün olan en kötü sonuç olduğu zaten aşikar." 
değerlendirmesinde bulundu.
İngiliz halkının Johnson'ın doğru olanı yapıp, istifa 
etmesi gerektiğine inandığını dile getiren Starmer, 
buna karşılık Johnson'ın utanç duymadığını ve polis 
soruşturmasının arkasına saklandığını kaydetti.

Başbakanlıkta düzenlenen partiler için "liderlik 
başarısızlığı" tespiti
Sue Gray'in bugün yayımlanan raporunda, soruşturmaya 
konu etkinliklerin bazılarının, "halk sağlığı açısından 
taşıdığı riskler ve halka nasıl görünebilecekleri göz önüne 
alındığında ülke genelinde neler olduğu konusunda çok 
az düşünülerek yapıldığı" ifade edildi.
Raporda, bazı toplantılarda, "yalnızca hükümetin 
kalbinde çalışanlardan beklenen yüksek standartlar değil 
aynı zamanda o sırada tüm İngiliz halkından beklenen 
standartlara uymada ciddi başarısızlıklar olduğu" 
belirtildi.
Metinde, "Farklı zamanlarda 10 Numara (Başbakanlık) 
ve Kabine Ofisi'nin farklı bölümleri, liderlik ve 
muhakeme başarısızlıkları gösterdi. Bazı olayların 
gerçekleşmesine izin verilmemeliydi." ifadesi kullanıldı.
Başbakanlık binasının bahçesinin "uygun olmayan" bir 
şekilde "izin veya gözetim olmaksızın" toplanmalar için 
kullanıldığı vurgulanan raporda, biri Başbakan 
Johnson'ın binadaki kişisel dairesinde olmak üzere 
toplam 12 etkinliğin polis tarafından soruşturulduğu 
kaydedildi.
İngiliz polisi partilerle ilgili 300'den fazla fotoğrafı 
inceliyor
Londra Polisinden yapılan açıklamada, Kovid-19 
kısıtlamaları sırasında hükümet binalarında yapıldığı 
iddia edilen 8 etkinliğin soruşturulduğu ifade edildi.
Söz konusu etkinlikler ilgili Kabine Ofisi'nden bilgi 
istendiği belirtilen açıklamada, "Belgeleri, 28 Ocak Cuma 
günü Kabine Ofisi'nden aldıktan sonra dinlenilmeleri 
için kimlerle iletişime geçilmesi gerektiğini doğrulamak 
için şimdi hızlıca gözden geçiriyoruz." ifadesine yer 
verildi.
Bu kapsamda Kabine Ofisi'nden gelen ve 300'den fazla 
fotoğraf ile 500 sayfadan fazla belgenin incelendiği 
aktarılan metinde, soruşturmanın ardından Kovid-19 
kısıtlamalarının makul bir mazeret olmaksızın ihlal 
edildiğinin tespiti durumunda para cezası bildirimi 
yapılabileceği kaydedildi.
KAYNAK: AA

Борис Джонсон полностью принял отчет о партиях в премьер-министре
Премьер-министр Великобритании Борис Джонсон 
выступил с заявлениями в Палате общин после 
ограниченной публикации доклада, 
подготовленного вице-премьером Сью Грей по 
запросу полиции.
Сказав, что он «полностью принял» общие выводы 
из отчета Грея, Джонсон сказал: «Я хочу извиниться 
за то, что мы не сделали правильно, и за то, как этот 
вопрос был решен». использовал фразу.
Выразив, что эпидемия — это сложный процесс для 
всех, и что он хочет, чтобы люди по всей стране 
пошли на большие жертвы, Джонсон выразил 
понимание гнева, который испытывают люди.
«Извинений недостаточно. Это момент, когда мы 
должны смотреть на себя в зеркало и учиться». 
Джонсон сказал, что внесет необходимые изменения 
в работу резиденции премьер-министра и кабинета 
министров, чтобы решить проблемы, выраженные в 
отчете.
«Я понял и исправлю это. Я хочу сказать жителям 
этой страны, что знаю, в чем проблема», — сказал 
Джонсон. сказал.
«Надо дождаться завершения полицейского 
расследования»
Премьер-министр Джонсон указал, что следует 
дождаться результатов расследования, начатого 
полицией в рамках информации, переданной Греем, 
и заявлений сотрудников полиции в премьер-
министре.
Когда законодатели спросили Джонсона, согласится 
ли он опубликовать полный отчет Грея после 
завершения полицейского расследования, Джонсон 
сказал, что не брал на себя никаких обязательств, и 
решение будет принято позже.

Джонсон поблагодарил депутата от 
Консервативной партии Стива Бейкера за их 
жертву, заявив, что они помогли контролировать 
эпидемию, когда он спросил, что он хотел сказать 
людям, которые неукоснительно соблюдают все 
правила Covid-19 и так много страдают.
«Премьер-министр либо не читал правила, либо 
думал, что они к нему не относятся»
Бывший премьер-министр Великобритании Тереза 
Мэй, выступавшая в парламенте, заявила, что 
«лидеры должны подавать пример в следовании 
правилам», и заявила, что положения о Ковид-19 
накладывают значительные ограничения на 
свободу людей. Вот почему общественность 
справедливо ожидает, что премьер-министр 
прочитает и поймет правила, сказала Мэй.
«(Премьер-министр Джонсон) Либо он не читал 
правила, либо не понимал их, либо думал, что они к 
нему не относятся. Что это было?» поставил 
вопрос.
«Джонсон прячется за полицейским 
расследованием»
Кейр Стармер, лидер основной оппозиционной 
Лейбористской партии, также подчеркнул, что 
Джонсон должен сдержать свое обещание 
опубликовать отчет Сью Грей полностью, когда он 
будет готов, добавив: «Но уже сейчас ясно, что 
объявленная версия отчета является худшей». 
возможный исход». дал свою оценку.
Выразив, что британская общественность считает, 
что Джонсон должен поступить правильно и уйти в 
отставку, Стармер отметил, что, с другой стороны, 
Джонсон не стыдился и прикрывался полицейским 
расследованием.

Выявление «провала руководства» партий, 
организованных в премьер-министре
В отчете Сью Грей, опубликованном сегодня, 
говорится, что некоторые из расследуемых действий 
«проводились без особого внимания к тому, что 
происходит по всей стране, учитывая риски для 
здоровья населения и то, как они могут выглядеть для 
общественности».
В отчете говорится, что на некоторых встречах «были 
серьезные нарушения не только высоких стандартов, 
ожидаемых от тех, кто работает в правительстве, но и 
стандартов, ожидаемых от всех британцев в то время».
«В разное время номер 10 (премьер-министр) и разные 
части кабинета министров демонстрировали провалы в 
руководстве и суждениях. Некоторые события нельзя 
было допустить», — говорится в тексте. использовалось 
выражение.
Подчеркивая, что сад у здания премьер-министра 
использовался «ненадлежащим образом» для собраний 
«без разрешения или наблюдения», в отчете отмечалось, 
что в общей сложности 12 событий, одно из которых 
произошло в личной квартире премьер-министра 
Джонсона в здании, были расследованы полиция.
Британская полиция изучила более 300 фотографий с 
вечеринок
В заявлении лондонской полиции говорится, что 
расследуются 8 мероприятий, предположительно 
проведенных в правительственных зданиях во время 
ограничений по COVID-19.
«Получив документы из Кабинета министров в 
пятницу, 28 января, мы сейчас быстро просматриваем 
документы, чтобы подтвердить, с кем следует связаться, 
чтобы их выслушали», — говорится в заявлении. 
заявление было включено.
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Rusya-Ukrayna krizi Avrupa'daki enerji endişesini 
körüklüyor
Avrupa, Rusya-Ukrayna arasında tırmanan gerginlik nedeniyle devam eden enerji krizinin daha 
da derinleşmesi endişesini yaşıyor.

Rusya'nın Ukrayna sınırındaki askeri faaliyetlerini artırması ve 
başta ABD olmak üzere batılı ülkelerin Ukrayna'ya yönelik 
silah sevkiyatlarını artırmasıyla bölgede gerginlik artıyor.

Avrupa, tükettiği doğal gazın yaklaşık yüzde 40'ını, bir başka 
deyişle 175 milyar metreküpünü Rusya'dan ithal ediyor. Rusya 
ise gazını kıtaya ağırlıklı olarak Belarus ve Polonya üzerinden 
geçen Yamal-Avrupa, Baltık Denizi'ni kullanan Kuzey Akım 
boru hatları ve Ukrayna üzerinden gönderiyor.

Gazprom verilerine göre, şirketin Ukrayna üzerinden 
Avrupa'ya gönderdiği yaklaşık doğal gaz miktarı geçen yıl 
yaklaşık 42 milyar metreküp düzeyindeydi.

Rusya'nın Ukrayna'ya yönelik olası işgal adımı, Avrupa'nın Rus 
gazına yönelik bir yaptırım hamlesi ve Rusya'nın Avrupa'ya 
yönelik gaz akışını durdurma ihtimali tüm bölgede enerji 
krizinin devam ettiği bir dönemde endişeleri körüklüyor.

Olası işgal nedeniyle alternatif güzergahların önemi 
artıyor
Avrupa Birliği (AB), Ukrayna'yı işgal etme tehdidi 
artan Rusya'nın gaz arzını daha da azaltması veya 
tamamen durdurmasına karşı acil durum 
planlaması yapmaya çalışıyor.
Rusya'dan akışın kesintiye uğraması halinde gaz 
tedarikinin devamı için ABD, Norveç, Mısır, 
Cezayir, Azerbaycan ve Katar ile olası swap 
anlaşmaları için Asya ülkelerine gözünü çeviren 
AB, yaşanabilecek kesintinin yerini tutacak bir 
seçenek bulmakta zorlanıyor.
Rus doğal gazının kesilmesi halinde Avrupa'nın 
elinde çok fazla seçenek bulunmaması Avrupa'daki 
endişeleri daha da artırıyor.Brüksel merkezli 
düşünce kuruluşu Bruegel verilere göre, AB'nin 
2021 yılında gaz ihtiyacının yüzde 38,2'si 
Rusya'dan, yüzde 21,9'u Norveç'ten, yüzde 18,4'ü 
sıvılaştırılmış doğal gazdan (LNG), yüzde 9,4'ü 
Cezayir'den, yüzde 9,1'i AB ülkeleri üretiminden, 
yüzde 2,2'si Azerbaycan'dan ve yüzde 0,8'i 
Libya'dan sağlandı.
AB Komisyonu yetkilileri ise üye ülkelerin söz 
konusu dönemde gaz ithalatının yüzde 40'ını 
Rusya'nın, yüzde 38-39'unu Norveç'in karşıladığını 
belirtiyor.LNG'nin toplam gaz ithalatının yüzde 
20'sini oluşturduğunu aktaran yetkililer, 2021'de 
toplam 80 milyar metreküplük LNG tedarikinde 
ABD'nin yüzde 20, Katar'ın yüzde 20, Rusya'nın 
yüzde 18, Nijerya'nın yüzde 17, Cezayir'in yüzde 
14, Norveç'in yüzde 2 pay aldığını, geriye kalan 
yüzde 9'luk kısmın ise diğer tedarikçilerden 
sağlandığını ifade ediyor.
Veriler, AB'nin ana doğal gaz tedarikçisinin Rusya 
olduğunu ortaya koyarken bu ülkeden gaz büyük 
ölçüde Avrupa'ya Yamal-Avrupa, Kuzey Akım, 
Soyuz ve TürkAkım gibi boru hatları ile 
gönderiliyor.Rusya Avrupa'da "dominant" 
konumda

AB'nin enerji altyapısı Norveç ve Kuzey 
Afrika'dan daha fazla gaz almaya ve LNG ithalat 
miktarını yükseltmeye yeterli olmakla birlikte, 
hızla söz konusu miktarlarda gaz tedarikini 
artırmanın mümkün olmadığı belirtiliyor.AB'ye 
Rusya'dan sonra en fazla gaz akışı sağlayan ülke 
konumundaki Norveç, hali hazırda gaz üretim 
kapasitesinin maksimum seviyede olduğunu, 
Rusya'nın kesintisi durumunda bunu 
doldurmalarının mümkün olmadığını 
açıklayarak seçeneklerin daha da azalmasına 
neden oldu.

Cezayir'in Avrupa'ya gaz akışını LNG ve İspanya ile 
İtalya'ya olan gaz hatları ile artırma imkanı 
bunuyor. Ancak Cezayir'in mevcut altyapı 
yetersizliğinden dolayı söz konusu gaz miktarını 
ancak yılda birkaç milyar metreküp yükseltmesi 
öngörülüyor.
Azerbaycan'ın Şah Deniz 2 sahasından çıkarılan 
doğal gazı Avrupa'ya ulaştırmak üzere inşa edilen 
Trans Adriyatik Boru Hattı'ndan (TAP) ise 
Avrupa'ya geçen yıl 8,1 milyar metreküp gaz 
gönderildi. Bu rakamın hızla yükseltilmesi 
mümkün görünmüyor.
Öte yandan, ekonomik toparlanma sonucunda 
artan talep nedeniyle küresel LNG piyasaları zaten 
sıkışık durumda bulunuyor.
LNG'sini Asya ülkelerine uzun dönem 
sözleşmelerle sağlayan Katar, hali hazırda tam 
kapasite üretim yaptığını, Rus gazının kesilmesi 
halinde Avrupa'ya katkı sağlamayacağını açıkladı.
AB ise küresel piyasalarda uzun dönem 
sözleşmelerle alım anlaşması yapmış Asya 
ülkelerinin gazlarını almak için ikna çabaları 
gösteriyor. Ancak Asya ülkelerinin de gaz 
tedarikinde fazla seçeneği bulunmadığından AB 
swap taleplerine sıcak yaklaşmadığı belirtiliyor.
AB'nin yıllık LNG ithal etme kapasitesi 157 milyar 
metreküp seviyesinde bulunuyor. Rusya'dan akışın 
sürdüğü durumda bile, AB toplam LNG 
kapasitesinin yüzde 66'ını kullanıyor. Bu nedenle 
büyük çaplı bir kesintide tüm ihtiyacın LNG ile 
sağlanması mümkün görünmüyor.
Bununla birlikte talebin en yüksek olduğu kış 
mevsiminde Avrupa gaz depolama seviyeleri çok 
düşük durumda bulunuyor.
AB gaz depoları hali hazırda yüzde 40 civarında 
dolulukta ve bu gazın Rusya'dan kesinti halinde çok 
kısa sürede tükenmesi bekleniyor.
Bu durumda, AB'nin elektrik ithal etme, çevreye 
zararlı ve iklim hedeflerine uyumsuz kömür 
santrallerini tekrar çalıştırma, kapatılması planlan 
nükleer reaktörlerin sürelerinin uzatılması, kapalı 
santrallerin faal hale getirilmesi dışında fazla 
seçeneği kalmıyor.
AB'nin iç talebi düşürmesi gerektiği de dikkate 
alındığında, başta yüksek enerji tüketen sanayide 
doğal gaz ve elektrik kısıtlamaları uygulanabileceği 
öngörülüyor.
Rusya'nın ilk alternatifi Çin
Rusya, Soğuk Savaş döneminde dahi Avrupa'ya gaz 
akışını kesmezken, olası bir sıcak çatışmanın 
tedarik istikrarını etkilemesi kaçınılmaz görünüyor.

2014'te Kırım'ı yasa dışı şekilde ilhak etmesinin 
ardından Batı'nın sert ekonomik yaptırımlarına 
uğrayan Rusya, o dönemden bu yana başta enerji 
olmak üzere alternatif pazar arayışına girdi.
Rusya'nın doğudaki komşusu ve dünyanın en büyük 
ekonomilerinden Çin, bu kapsamda ön plana çıkıyor.
Yaptırımlar nedeniyle yüzünü Asya'ya çevirme 
stratejisi izleyen Rusya için Kasım 2014'te Rusya Devlet 
Başkanı Vladimir Putin ve Çin Devlet Başkanı Şi 
Jinping arasında imzalanan ve değeri 400 milyar dolar 
olduğu öne sürülen doğal gaz anlaşması büyük önem 
taşıyor.
Söz konusu sevkiyat için Gazprom'un inşa ettiği 
"Sibirya'nın Gücü" boru hattı, yılda 38 milyar metreküp 
taşıma kapasitesiyle Rusya'nın doğusundaki en büyük 
büyük gaz taşıma sistemi konumunda bulunuyor.
Gazprom'dan 24 Ocak'ta yapılan açıklamada, 18 
Ocak'ta Sibirya'nın Gücü üzerinden sevk edilen doğal 
gaz miktarının bir önceki yılın aynı dönemine göre 
yüzde 150 artarak rekor seviyeye ulaştığı bildirilmişti.
Ancak boru hattı üzerinden sevk edilen gaz miktarı 38 
milyar metreküp düzeyindeki tam hacme ulaşsa dahi, 
Rusya için yılda 180 milyar metreküp ihraç ettiği 
Avrupa pazarını ikame etmeye tek başına yeterli 
olmayacak.
Bunun için Çin'e yönelik ihracatını daha da 
artırmak isteyen Rusya, Moğolistan üzerinden 
Sibirya'nın Gücü 2 adlı bir boru hattı daha inşa 
ederek Çin'e yılda ilave 50 milyar metreküp doğal 
gaz inşa etmek istiyor.
Hindistan da hedef pazarlar arasında
Rus yetkililer, Avrupa doğal gaz pazarının 
kaybedilmesi halinde ülkenin önemli mali kayıplar 
yaşayacağı görüşünde birleşiyor.
Öte yandan, böyle bir ihtimalin gerçekleşmesi 
halinde gelişmekte olan ülkelerde yeni pazarlar 
kazanılabileceği de öne sürülüyor.
Rusya için yeni sayılabilecek pazarlar arasında, 
doğal gaz talebinde önemli artış beklenen Hindistan 
bulunuyor.
Boru hatlarıyla dünyanın en çok doğal gaz ihraç 
eden ülkesi Rusya, Asya piyasalarındaki göreceli 
yükselişin etkisiyle küresel LNG piyasalarında da 
payını artırmayı hedefliyor.
Geçen yıl 30 milyon ton LNG ihraç eden Rusya, 
küresel LNG piyasasındaki mevcut yüzde 4'lük 
payını, 2035'e kadar yüzde 15-20 seviyelerine 
çıkartmayı hedefliyor.
KAYNAK: AA
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Российско-украинский кризис подпитывает 
энергетическую тревогу в Европе
Европа обеспокоена углублением продолжающегося энергетического кризиса из-за 
эскалации напряженности между Россией и Украиной.
Напряженность в регионе нарастает по мере того, 
как Россия усиливает свои военные действия на 
границе с Украиной, а западные страны, особенно 
США, увеличивают поставки оружия в Украину.
Европа импортирует около 40 процентов 
потребляемого ею природного газа, то есть 175 
миллиардов кубометров, из России. Россия, с 
другой стороны, поставляет свой газ на континент 
в основном через Ямал-Европа, который проходит 
через Беларусь и Польшу, газопроводы «Северный 
поток» через Балтийское море и Украину.
По данным «Газпрома», приблизительный объем 
природного газа, который компания отправила в 
Европу через Украину, в прошлом году составил 
около 42 миллиардов кубометров.
Возможное вторжение России в Украину, 
европейские санкции против российского газа и 
возможность того, что Россия остановит поставки 
газа в Европу, подпитывают опасения в то время, 
когда во всем регионе продолжается 
энергетический кризис.
Значение альтернативных маршрутов возрастает 
из-за возможного вторжения
Европейский союз (ЕС) пытается разработать план 
действий на случай непредвиденных 
обстоятельств против России, чья угроза 
вторжения в Украину возрастает, еще больше 
сокращая ее поставки газа или полностью 
прекращая их.
Обращая взор на азиатские страны на предмет 
возможных своп-соглашений с США, Норвегией, 
Египтом, Алжиром, Азербайджаном и Катаром 
для продолжения поставок газа в случае 
прекращения подачи из России, ЕС с трудом 
находит вариант замены возможного 
прерывания .
Если российский природный газ будет отключен, у 
Европы не будет большого выбора, что вызывает 
беспокойство в Европе.
По данным брюссельского аналитического центра 
Bruegel, 38,2 процента потребности ЕС в газе в 
2021 году будет поступать из России, 21,9 
процента из Норвегии, 18,4 процента из 
сжиженного природного газа (СПГ), 9 процентов, 
0,4 процента из Алжира, 9,1 процента из 
производства стран ЕС, 2,2 процента из 
Азербайджана и 0,8 процента из Ливии.
Чиновники Еврокомиссии, с другой стороны, 
заявляют, что 40 процентов импорта газа стран-
членов покрывается Россией, а 38-39 процентов - 
Норвегией.
Отметив, что на долю СПГ приходится 20 
процентов всего импорта газа, власти заявили, что 
в общей поставке 80 миллиардов кубометров СПГ 
в 2021 году 20 процентов США, 20 процентов 
Катара, 18 процентов России, 17 процентов 
Нигерия, 17 процентов Алжира 14 процентов 
утверждают, что Норвегия получает долю в 
размере 2 процентов, а остальные 9 процентов 
получают от других поставщиков.Хотя данные 
показывают, что основным поставщиком 
природного газа в ЕС является Россия, газ из этой 
страны в основном отправляется в Европу по 
таким трубопроводам, как «Ямал-Европа», 
«Северный поток», «Союз» и «Турецкий поток».
Россия «доминирует» в Европе
Хотя энергетическая инфраструктура ЕС 
достаточна для закупки большего количества газа 
из Норвегии и Северной Африки и увеличения 
объемов импорта СПГ, утверждается, что быстро 
увеличить поставки газа в этих объемах 
невозможно.

Норвегия, которая является страной, 
обеспечивающей наибольший поток газа в ЕС 
после России, пояснила, что ее мощности по 
добыче газа находятся на максимальном 
уровне, и они не смогут восполнить его в случае 
перебоев со стороны России, что приведет к 
дальнейшему сокращению опции.
У Алжира есть возможность увеличить поток 
газа в Европу за счет СПГ и газопроводов в 
Испанию и Италию. Однако ожидается, что 
Алжир будет увеличивать объем газа, о 
котором идет речь, на несколько миллиардов 
кубометров в год из-за недостаточности 
существующей инфраструктуры.
В прошлом году 8,1 миллиарда кубометров газа 
было отправлено в Европу по 
Трансадриатическому газопроводу (ТАП), 
построенному для транспортировки 
природного газа, добываемого на 
азербайджанском месторождении Шах-
Дениз-2, в Европу. Быстро увеличить это число 
не представляется возможным.
С другой стороны, мировые рынки СПГ уже 
находятся в затруднительном положении из-за 
увеличения спроса в результате восстановления 
экономики.
Поставляя свой СПГ азиатским странам по 
долгосрочным контрактам, Катар заявил, что 
уже производит его на полную мощность и не 
будет вносить свой вклад в Европу, если 
российский газ будет отключен.ЕС, с другой 
стороны, предпринимает убедительные усилия, 
чтобы покупать газ азиатских стран, которые 
заключили соглашения о покупке с 
долгосрочными контрактами на мировых 
рынках. Однако, поскольку у азиатских стран 
не так много вариантов поставок газа, 
утверждается, что они не очень тепло относятся 
к запросам ЕС на обмен.Годовой объем 
импорта СПГ в ЕС находится на уровне 157 
млрд кубометров. Даже при продолжающемся 
потоке газа из России ЕС использует 66% своих 
мощностей по производству СПГ. По этой 
причине не представляется возможным 
удовлетворить все потребности за счет СПГ при 
крупномасштабном отключении 
электроэнергии.Тем не менее, в зимний период, 
когда потребность в газе наиболее высока, 
объемы хранения газа в Европе очень низки.
Газовые резервуары ЕС в настоящее время 
заполнены примерно на 40 процентов, и 
ожидается, что этот газ закончится в очень 
короткое время, если возникнут перебои со 
стороны России.
В этом случае у ЕС не остается иного выбора, 
кроме как импортировать электроэнергию, 
повторно запускать угольные электростанции, 
которые вредны для окружающей среды и 
несовместимы с климатическими целями, 
продлевать срок службы ядерных реакторов, 
заводы действующие.
Учитывая тот факт, что ЕС необходимо 
сократить внутренний спрос, предполагается, 
что могут быть применены ограничения на 
природный газ и электроэнергию, особенно в 
отраслях, потребляющих большое количество 
энергии.
Первая альтернатива России - Китай
Хотя Россия не перекрывала подачу газа в 
Европу даже во время холодной войны, 
кажется неизбежным, что возможный горячий 
конфликт повлияет на стабильность поставок.

Россия, подвергшаяся жестким экономическим 
санкциям со стороны Запада после незаконной аннексии 
Крыма в 2014 году, с тех пор ищет альтернативные 
рынки, в первую очередь энергетические.
В этом контексте выделяется Китай, восточный сосед 
России и одна из крупнейших экономик мира.
Соглашение о природном газе, подписанное между 
президентом России Владимиром Путиным и 
председателем Китая Си Цзиньпином в ноябре 2014 года, 
стоимость которого оценивается400 миллиардов 
долларов, имеет большое значение для России, которая 
придерживается стратегии повернуться лицом к Азии 
из-за санкций. .
Трубопровод «Сила Сибири», построенный «Газпромом» 
для указанной транспортировки, является крупнейшей 
газотранспортной системой на востоке России с 
пропускной способностью 38 млрд кубометров в год.
В заявлении «Газпрома» от 24 января сообщалось, что 
объем природного газа, отгруженного по «Силе 
Сибири» 18 января, достиг рекордного уровня, 
увеличившись на 150 процентов по сравнению с 
аналогичным периодом прошлого года.
Однако даже если объем газа, транспортируемого по 
газопроводу, достигнет полного объема в 38 
миллиардов кубометров, этого будет недостаточно, 
чтобы заменить европейский рынок, на который 
Россия экспортирует 180 миллиардов кубометров в 
год.
Для этого Россия, которая хочет еще больше 
увеличить свой экспорт в Китай, хочет строить 
дополнительные 50 миллиардов кубометров 
природного газа в год для Китая, построив еще один 
газопровод под названием «Сила Сибири-2» через 
Монголию.
Среди целевых рынков в Индии
Российские официальные лица считают, что в случае 
потери европейского рынка природного газа страна 
понесет значительные финансовые потери.
С другой стороны, утверждается, что если появится 
такая возможность, можно будет завоевать новые 
рынки в развивающихся странах.
Среди рынков, которые можно считать новыми для 
России, — Индия, где ожидается значительный рост 
спроса на природный газ.
Россия, крупнейший в мире экспортер природного 
газа по трубопроводам, стремится увеличить свою 
долю на мировых рынках СПГ за счет относительного 
роста на азиатских рынках.
Россия, которая в прошлом году экспортировала 30 
млн тонн СПГ, стремится увеличить свою долю на 
мировом рынке СПГ с нынешних 4% до 15-20% к 2035 
году.
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“Türkçemizi yaşatmadan milletimizin geleceğine güvenle 
bakamayız”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Yunus Emre Yılı Görsel ve 
İşitsel Medyada Doğru Türkçe Kullanımı Ödül 
Töreni’nde yaptığı konuşmada, “Türkçemizi 
yaşatmadan milletimizin geleceğine güvenle 
bakamayız. Medya, diğer pek çok mesele gibi, 
dilimizin korunmasının ve doğru şekilde yeni 
nesillere aktarılmasının da ana mecrasıdır” dedi.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, Yunus Emre 
Yılı Görsel ve İşitsel Medyada Doğru Türkçe 
Kullanımı Ödül Töreni’ne katıldı.

Cumhurbaşkanlığı Külliyesinde düzenlenen törende 
konuşan Cumhurbaşkanı Erdoğan, 2021 yılının 
Yunus Emre ve Türk Dili Yılı olarak ilan edildiğini 
hatırlatarak, “Bu kapsamda medyada Türkçenin 
doğru kullanımını teşvik etmek için düzenlenen ödül 
töreni vesilesiyle sizlerle beraber olmaktan 
memnuniyet duyuyorum. Arı, duru, tertemiz 
Türkçenin temsilcisi Yunus Emre’yi gündeme 
getirdikleri için Radyo Televizyon Üst Kurulu, Türk 
Dil Kurumu ve Yunus Emre Enstitüsü yönetimlerine 
teşekkür ediyorum” dedi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, şunları kaydetti: 
“Sözlerime, merhum Tevfik İleri’nin, gençlerle yaptığı 
bir hasbihalde ‘kahramanlık nedir’ sorusuna verdiği 
şu cevapla başlamak istiyorum: ‘Yunus Emre ömrü 
boyunca belki de silah bile kuşanmadı. Karacaoğlan, 
ömrü boyunca belki de hiç yumruk bile sıkmadı, belki 
de kimseye fiske bile vurmadı, sadece elindeki 
tezeneyle sazının telleri üzerinde gezinip durdu. Hacı 
Bayram Veli de öyle, Hazreti Mevlana da öyle… Ama 
ben burada iddia ediyorum ki; Yunus da, Karacaoğlan 
da, Hacı Bayram da, Hazreti Mevlana da bizim büyük 
kahramanlarımızdandır. Siz bir savaş esnasında 
meydanlara bir Köroğlu ruhuyla koşup 
çarpışacağınızı, canınızı ve kanınızı dökeceğinizi 
söylüyorsunuz. Bundan hiçbir şüphem yok. Ben de 
barış zamanlarında sizin Yunus gibi, Karacaoğlan gibi, 
Hacı Bayram gibi, Hazreti Mevlana gibi 
kahramanlardan olmanızı, onları çok iyi okumanızı, 
ilimden irfandan kopmamanızı istiyorum.”

“MEDYA, DİLİMİZİN KORUNMASININ VE 
DOĞRU ŞEKİLDE YENİ NESİLLERE 
AKTARILMASININ ANA MECRASIDIR”

“Evet, bugün burada bizi bir araya getiren, ömrü 
boyunca yüreğinden süzülüp gelen sözlerinden başka 
silahı olmayan Yunus Emre’nin asırları aşıp gelen ve 
tüm canlılığıyla yaşayan kahramanlığıdır” diyen 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Esasen bu hakikat 
dünyanın her yerinde aynıdır. Üstat Necip Fazıl ‘Bir 
milletin edebiyatı yoksa o millet de yok demektir’ 
diyor. Meşhur bir Fransız yazar ise milleti ‘Edebiyatı 
olan topluluk’ ifadesiyle tanımlıyor. Terör sadece 
insanların canına, malına, özgürlüğüne kastetmekle 
olmaz. Milletlerin varlığının ve devamlılığının 
teminatı olan dilini, edebiyatını, kültürünü bozmak da 
bir çeşit terördür. Türkiye, maalesef her iki teröre 
birden maruz kalmıştır” açıklamasında 
bulundu.Dilini yaşatamayan bir milletin, önünde 
sonunda inancı dâhil benliğini oluşturan değerlerini 
birer birer kaybederek yok olmasının kaçınılmaz 
olduğunu belirten Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Bunun 
için hep ‘önce dil’ diyoruz. Türkçemizi yaşatmadan 
milletimizin geleceğine güvenle bakamayız.  Medya, 
diğer pek çok mesele gibi, dilimizin korunmasının ve 
doğru şekilde yeni nesillere aktarılmasının da ana 
mecrasıdır. Medyada doğru Türkçe kullanımıyla ilgili 
hassasiyeti çok yerinde görüyor, bu konuda emeği 
geçenlere şükranlarımı sunuyorum” dedi.

“TÜRKÇENİN HER BİR KELİMESİ PAHA 
BİÇİLMEZ BİR MÜCEVHER GİBİDİR”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, “İnsanın ruh faaliyetlerinin 
mahsulü olarak kabul edilen dil, insanlık tarihi kadar 
köklü bir maziye sahiptir. İslam başta olmak üzere 
bütün hak dinler, dilin insana Yüce Yaratıcı tarafından 
öğretildiğini bildirirler. Rahman Suresi’nde Rabbimizin 
insana düşünmeyi ve konuşmayı, Bakara Suresi’nde de 
Hazreti Âdem’e bütün varlıkların isimlerini öğrettiği 
buyurulmaktadır. 

Hazreti Âdem ile Hazreti Havva validemizden beri 
insanoğlu yeryüzüne dağılmış, zamanla farklı kavimler, 
farklı diller, farklı kültürler ortaya çıkmıştır. Bugün 
dünya üzerinde konuşulan 3 binden fazla dil olduğu 
biliniyor. Bize düşen görev bunların tamamını bir 
ağacın kolları, dalları, yaprakları olarak görüp 
insanlığın ortak hazinesi telakki etmektir. Farklı 
lisanlar, bizi birbirimizden ayıran değil insanlığı 
buluşturan, tanıştıran, kaynaştıran vasıtalardır” 
ifadelerini kullandı.

Her lisanın, kendi içinde estetikle örülmüş bir şiir 
olduğunu söyleyen Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Hiç 
şüphesiz kendi dilimiz Türkçemiz, bir başka güzeldir. 
Çünkü Türkçe bizim ana dilimizdir, ata mirasımızdır, 
istikbal güvencemizdir. Türkçenin her bir kelimesi 
bizim için paha biçilmez bir mücevher gibidir. Orhun 
Abidelerinin yazıldığı dönemden günümüze kadar bu 
dille ifadesini bulmuş nice eser, Türkçenin 
zenginleşmesine ve güzelleşmesine hizmet etmiştir. 
Medarıiftiharımız, bitmez tükenmez sevdamız 
Türkçemizle insanlığa armağan ettiğimiz her eseri 
mukaddes bir emanet sayarız. Üstelik Türkçe öyle 
kıyıda köşede kalmış bir dil de değildir. Bugün 
Adriyatik’ten Çin Seddi’ne uzanan geniş bir coğrafyada 
en çok kullanılan lisan Türkçedir” şeklinde konuştu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, sözlerini şöyle sürdürdü: 
“Kaşgarlı Mahmud, Yusuf Has Hacip, Hoca Ahmet 
Yesevi gibi büyük üstatlar, ana yurttan Anadolu 
istikametine yürüyen milletimizin yoluna Türkçenin 
güzellikleriyle ışık tutmuşlardır. Ebedî vatanımız 
Anadolu’da da gönül ve fikir ehli olarak milletimizin 
hafızasında silinmez izler bırakan Yunus Emre, 
Türkçemizin bayrak isimlerinden birisi olmuştur. 
Anadolu’da yeniden inşa edilen Türkçe, Yunus’un 
şiirleriyle hayat bulmuş, kökleşmiş, aşk ve mana dili 
olarak yeni bir kimlik kazanmıştır. Yunus’un aşk 
odunda pişirdiği her bir şiir, çağları ve kıtaları aşarak 
bütün insanlığa mal olan mesajlara dönüşmüştür.

 Türkçemizin kudretini gösteren bu mesajların her bir 
dizesi kelime kelime, her bir kelimesi hece hece, her bir 
hecesi harf harf zenginleşerek günümüze erişmiş ve 
700 yıllık maziyi bize ait kılmıştır. İşte bu şuurla onun 
adını verdiğimiz enstitülerimiz, güzel Türkçemizin, 
tarihimizin, gelenek, göreneklerimizin, sanat ve estetik 
anlayışımızın bütün dünyada tanınması için çok 
mühim bir vazifeyi ifa etmektedir.  Yunus Emre’nin 
sevgi ve barış dilini, medeniyetler beşiği Anadolu’nun 
bilgi ve irfanını dünyanın dört bir yanına taşıyan 
herkese teşekkürlerimi sunuyorum.”

Malazgirt Zaferi’nin ardından Anadolu’yu fikren ve 
fiziken bayındır hâle getirmek, temelinde adalet olan 
bir nizama kavuşturmak için milletçe çok çetin 
mücadeleler verildiğini dile getiren Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, “Bir taraftan Haçlıların ve Moğolların 
tahripkâr saldırılarını bertaraf ederken, diğer taraftan 
dünya tarihinin akışını değiştiren büyük bir 
medeniyetin inşasına giriştik. 

Anadolu’nun her köşesini camiler, medreseler, 
dergâhlar, kütüphaneler, çeşmeler, köprüler, çarşılar, 
hamamlar, hanlar ve kervansaraylarla tıpkı bir gergef 
gibi ilmek ilmek dokuduk. Fethettiğimiz bu topraklar 
kısa zamanda bambaşka bir çehreye büründü. 
Karahanlı, Gazneli, Selçuklu devirlerinde doğan, 
büyüyen, gelişen ve Anadolu’ya taşınan medeniyetimiz 
Osmanlı ile olgunluk çağına erişti” 
dedi.Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Hacı Bayram Veli 
Hazretleri bu süreci şöyle anlatıyor: ‘Nâgehân ol şâra 
vardım/ Ol şârı yapılır gördüm/ Ben dahî bile 
yapıldım/ Taş ü toprak âresinde.’ Ecdadımız da 
yaşadığı coğrafyayı bu şanlı medeniyetin renkleriyle, 
desenleriyle bezerken, aynı zamanda kendini de inşa 
etti. 

Milletimiz İslam’ın rengine büründükçe güzelleşti, İlâ-yı 
Kelimetullâh uğruna gayret gösterdikçe güçlendi, adl-i 
ilâhîyi tesis ettikçe avn-ı ilâhîye mazhar oldu, üzerine 
yağan her belayı defederek bu topraklarda kök saldı. 
Kur’an-ı Kerim başta olmak üzere İslam nişanelerine 
kusursuz bir saygı gösteren milletimiz, bunu Rabbimizin 
rızasına erdirecek bir haslet olarak gördü. Dilini de Kur’an 
ile güzelleştirdi. Kur’ân'ın temel kavramlarını, fiillerini, 
tabirlerini hayranlık uyandıracak bir marifetle Türkçeye 
taşıdı. Türkçe, bu sayede kazandığı ifade kudretiyle 
tarihinin en parlak çağlarını yaşadı” ifadelerini kullandı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, şunları kaydetti: “Fuzulî, Bakî, 
Hacı Bayram Velî, Şeyh Galip, Süleyman Çelebi, Nedim, 
Erzurumlu Emrah, Ziya Paşa, Namık Kemal, Mehmet 
Akif, Yahya Kemal gibi birçok şair nice şaheserlere imza 
attı.   Milletimizin insanlığa kazandırdığı Türkçe eserler 
şiirle de sınırlı kalmadı, ilmin bütün dallarında 
kütüphaneler dolusu eser telif edildi. Maalesef 17. 
yüzyıldan itibaren ilmi ve edebi metinlerde Arapça ve 
Farsça tamlamaların bolca kullanılmaya başlanmasıyla, 
yazı dilimizle konuşma dilimiz arasında fark oluştu. İfrat 
derecesindeki bu cereyana karşı çıkan yazarlarımız, 
şairlerimiz, münevverlerimiz Türkçemizi aslına en uygun 
şekilde sadeleştirmek için gayret gösterdiler. Bu sayede, 
geçtiğimiz asrın başına geldiğimizde, yazı diliyle konuşma 
dili arasındaki fark büyük ölçüde kapatılmıştı.”

“TÜRKÇEMİZİ KORUMAK VE ZENGİNLEŞTİRMEK 
İÇİN VERDİĞİMİZ MÜCADELE ESASINDA BİR MİLLÎ 
MÜCADELEDİR”

“Türkiye 1930’lu yıllara geldiğinde, bu defa da sözde dilde 
sadeleştirme faaliyetleri, tefrit derecesinde neticelerin 
doğmasına sebep oldu” ifadelerini kullanan 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Güya Türkçemizi yabancı 
kelimelerden arındırma bahanesiyle, asırlardır benliğimize 
şekil veren nice kelime dilimizden dışlandı, hor görüldü. 
Bunların yerine konmak istenen tatsız, tuzsuz, renksiz, 
ahenksiz yüzlerce kelimeyle kadim medeniyetimiz 
kesintiye uğratılmaya çalışıldı. 

Asırlar boyunca dilimizin musiki kudreti kazanması, 
kelimelerimizin birer nağme güzelliği alması için verilen 
emekler yok edilmek istendi. Hayali kurulan şey aslında, 
devletimizin müesseselerinden de, milletimizin gönlünden 
de ecdadın bütün izlerini silmekti. Cemil Meriç, Peyami 
Safa, Necip Fazıl, Ahmet Kabaklı, Faruk Kadri Timurtaş 
gibi birçok münevverimizin ‘uydurukça’ diye tabir ettiği 
bu yeni kelimeler, millî hançeremize uymadığı gibi 
düşünce ufkumuzu da daraltmıştır. ‘Aleni, bâriz, âşikâr, 
ayân, bedîhi, vâzıh, sarih, münhal, üryan, berrak” 
kelimeleri yerine günümüzde sadece ‘açık’ kelimesini 
kullanmaya mahkûm olmamız, başka nasıl izah edilebilir? 
Maalesef bunun gibi yüzlerce misal vermek mümkündür” 
değerlendirmesinde bulundu.

Sosyal medya mecralarında kullanılan dilin, Türkçe için 
tam bir felaket habercisi olduğunu kaydeden 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Bu meseleyi ciddiyetle ele 
almazsak fikri muhtevamızın kısırlaşma tehlikesiyle karşı 
karşıya kalacağını üzülerek ifade etmek isterim. Bugün 
milletimizin henüz bir asır önce yazılan Mehmet Akif 
şiirlerini, Ömer Seyfettin hikâyelerini, hatta Atatürk’ün 
Gençliğe Hitabesini anlayamaması dilimize yapılan 
suikastın büyüklüğünü gözler önüne sermektedir. 
Lisanımızı tehdit eden diğer bir unsur ise tabelalarda, 
yazışmalarda ve konuşmalarda yabancı kelime kullanma 
hastalığıdır. Bu salgın da 1930’larda başlayan dilde tasfiye 
hareketinin menfi neticelerinden biridir. Türkçemizi 
kısırlaştırma çabaları, aynı zamanda onu Avrupai dillerin 
istilasına da müsait hâle getirmiştir” diye ekledi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, sözlerini şöyle tamamladı: 
“Çağdaşlıklarını ve ilericiliklerini, ortaya koydukları 
fikirlerle, eserlerle, ürünlerle değil de kullandıkları yabancı 
kavramlarla göstermeye çalışanların zavallı hâllerini, acı 
bir gülümsemeyle takip ediyoruz. Hâlbuki Türkçemizi 
korumak, geliştirmek ve zenginleştirmek için verdiğimiz 
mücadele esasında bir millî mücadeledir, bir beka 
mücadelesidir. İnşallah, diğer mücadelelerimiz gibi 
dilimizi koruma gayretimizi de başarıyla 
neticelendireceğiz. Bu konuda takip edeceğimiz yol, Yunus 
Emre’nin yoludur. Bu duygularla Medyada Doğru Türkçe 
Kullanımı Ödüllerini alacak medya mensuplarımızı tebrik 
ediyorum.”

KAYNAK: TC CUMHURBAŞKANLIĞI
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«Мы не можем с уверенностью смотреть в будущее нашей нации, 
не сохранив наш турецкий язык»

В своем выступлении на церемонии вручения 
премии «Год Юнуса Эмре за правильное 
использование турецкого языка в 
аудиовизуальных средствах массовой 
информации» президент Эрдоган сказал: «Мы не 
можем с уверенностью смотреть в будущее 
нашей нации, не сохранив наш турецкий язык. 
Средства массовой информации, как и многие 
другие вопросы, также являются основным 
каналом сохранения нашего языка и правильной 
передачи его новым поколениям.
Президент Реджеп Тайип Эрдоган принял 
участие в церемонии награждения Года Юнуса 
Эмре за правильное использование турецкого 
языка в аудиовизуальных средствах массовой 
информации.
Выступая на церемонии, состоявшейся в 
Президентском комплексе, президент Эрдоган 
напомнил, что 2021 год объявлен Годом Юнуса 
Эмре и турецкого языка, и сказал: «В этом 
контексте я рад быть с вами по случаю вручения 
награды. церемония, проведенная для 
поощрения правильного использования 
турецкого языка в средствах массовой 
информации. Я хотел бы поблагодарить Высший 
совет радио и телевидения, Институт турецкого 
языка и руководство Института Юнуса Эмре за 
то, что они привлекли к повестке дня Юнуса 
Эмре, представителя чистого, чистого и чистого 
турецкого языка».

Президент Эрдоган сказал: «Я хотел бы начать 
свое выступление со следующего ответа, данного 
покойным Тевфиком Илери на вопрос «что такое 
героизм» во время беседы с молодежью: «Юнус 
Эмре, может быть, он даже не вооружиться еще 
при жизни. Караджаоглан, возможно, за всю 
свою жизнь даже не сжал кулаки и даже не кинул 
кого-то, он просто продолжал бродить по 
струнам своего саза с пиццерией в руке. Так же и 
Хаджи Байрам Вели, и Мевлана тоже… Но здесь 
я утверждаю это; Юнус, Караджаоглан, Хаджи 
Байрам и Хазрат Мевлана — наши великие 
герои. Вы говорите, что во время войны будете 
бегать на площади с духом Кёроглу и драться, 
проливать свою жизнь и кровь. Я не сомневаюсь 
в этом. Я также хочу, чтобы вы были героями, 
как Юнус, как Караджаоглан, как Хаджи Байрам, 
как Хазрат Мевлана в мирное время,
«МЕДИА – ГЛАВНЫЙ СПОСОБ ЗАЩИТЫ 
НАШЕГО ЯЗЫКА И ПРАВИЛЬНОЙ ПЕРЕДАЧИ 
ЕГО НОВЫМ ПОКОЛЕНИЯМ»
Сказав: «Да, именно многовековой героизм 
Юнуса Эмре объединяет нас здесь, у которого нет 
другого оружия, кроме слов, которые 
просачивались через его сердце на протяжении 
всей его жизни», — сказал президент Эрдоган. 
Мастер Неджип Фазыл говорит: «Если у нации 
нет литературы, этой нации тоже не существует». 
Известный французский писатель определяет 
нацию как «общество с литературой». Терроризм 
предназначен не только для нападения на жизни, 
имущество и свободу людей. Разрушение языка, 
литературы и культуры, являющихся залогом 
существования и преемственности наций, также 
является формой терроризма. К сожалению, 
Турция подвергалась обоим видам терроризма", - 
сказал он.
Заявив, что это неизбежно для нации, которая не 
может сохранить свой язык, в конечном итоге 
теряя ценности, составляющие ее идентичность, 
включая свою веру, одну за другой, президент 
Эрдоган сказал: «Мы всегда говорим «язык 
прежде всего». Мы не можем с уверенностью 
смотреть в будущее нашей нации, не сохранив 
наш турецкий язык. Средства массовой 
информации, как и многие другие вопросы, 
являются основным каналом сохранения нашего 
языка и его правильной передачи новым 
поколениям. Я считаю деликатность в 
отношении правильного использования 
турецкого языка в СМИ очень уместной, и я 
хотел бы выразить благодарность тем, кто внес 
свой вклад в этот вопрос».

«КАЖДОЕ СЛОВО ПО-ТУРЕЦКИ КАК 
БЕСЦЕННАЯ ДРАГОЦЕННОСТЬ»
Президент Эрдоган сказал: «Язык, который 
считается продуктом духовной деятельности 
человека, имеет такое же глубокое прошлое, как и 
история человечества. Все истинные религии, 
особенно ислам, заявляют, что языку научил 
человека Всемогущий Творец. В суре Рахман 
сказано, что наш Господь научил человека думать и 
говорить, а в суре аль-Бакара пророк Адам научил 
именам всех существ. Со времен нашей матери, 
пророков Адама и Евы, люди рассеялись по земле, 
и со временем возникли разные племена, разные 
языки и разные культуры. Известно, что сегодня в 
мире насчитывается более 3000 языков. Наш долг 
— видеть во всех них ветви, ветки и листья дерева и 
считать их общим достоянием человечества. 
Разные языки, не отделяющие нас друг от друга, а 
сближающие человечество, знакомящие 
нас,Заявив, что каждый язык — это поэма, 
сотканная из эстетики, президент Эрдоган сказал: 
«Несомненно, наш родной язык, турецкий, — еще 
один прекрасный язык. Потому что турецкий – наш 
родной язык, наследие наших предков, наша 
безопасность в будущем. Каждое слово турецкого 
языка для нас как бесценная драгоценность. 
Многие произведения, которые нашли свое 
выражение на этом языке со времени написания 
орхонских памятников и до наших дней, 
послужили обогащению и украшению турецкого 
языка. С нашей гордостью, нашей неисчерпаемой 
любовью, нашим турецким языком мы считаем 
каждую работу, которую мы дарим человечеству, 
священным доверием. Более того, турецкий язык — 
это не тот язык, который остался в углу. Сегодня 
наиболее используемым языком на обширной 
территории, простирающейся от Адриатики до 
Великой Китайской стены, является турецкий».
Президент Эрдоган продолжил свои слова 
следующим образом: «Великие мастера, такие как 
Касгарли Махмуд, Юсуф Хасип и Ходжа Ахмет 
Есеви, пролили свет на путь нашего народа, 
идущего от родины в анатолийском направлении, 
красотами Турции. Юнус Эмре, оставивший 
неизгладимый след в памяти нашего народа как 
человек сердца и мысли на нашей вечной родине 
Анатолии, стал одним из флагманов нашего 
турецкого языка. Турецкий, который был 
восстановлен в Анатолии, ожил благодаря стихам 
Юнуса, укоренился и приобрел новую 
идентичность как язык любви и смысла. Каждое 
стихотворение, приготовленное Юнусом в лесу 
любви, преодолевшее века и континенты, 
превращалось в послания, принадлежащие всему 
человечеству. Каждая строка этих сообщений, 
демонстрирующая силу нашего турецкого языка, 
дошла до наших дней, обогащая его слово в слово, 
обогащая каждый слог слова, обогащая каждую 
букву, и сделала 700-летнее прошлое 
принадлежащим нам. Именно с этим сознанием 
наши институты, которые мы назвали его именем, 
выполняют очень важную задачу по признанию во 
всем мире нашего прекрасного турка, нашей 
истории, наших традиций, обычаев, нашего 
понимания искусства и эстетики. Я хотел бы 
поблагодарить всех, кто нес язык любви и мира 
Юнуса Эмре, знания и мудрость Анатолии, 
колыбели цивилизаций, по всему миру».
Заявив, что после Манцикертской победы нация 
вела очень тяжелую борьбу за то, чтобы сделать 
Анатолию духовно и физически процветающей и 
привести ее к порядку, основанному на 
справедливости, президент Эрдоган сказал: «Мы 
приступили к строительству цивилизации. Каждый 
уголок Анатолии мы сплели мечетями, медресе, 
хижинами дервишей, библиотеками, фонтанами, 
мостами, базарами, банями, гостиницами и 
караван-сараями, как бензопилой. Эти земли, 
которые мы завоевали, за короткое время 
приобрели совершенно иной облик. Наша 
цивилизация, зародившаяся, выросшая, 
развившаяся и переместившаяся в Анатолию в 
периоды Караханидов, Газневидов и Сельджуков, 
достигла зрелости вместе с Османской империей.

Президент Эрдоган сказал: «Его Святейшество Хаджи Байрам 
Вели описывает этот процесс следующим образом: В то время 
как наши предки украшали местность, в которой они жили, 
цветами и узорами этой славной цивилизации, они также 
строили себя. Наш народ стал прекраснее, когда принял цвет 
ислама, стал сильнее, когда мы приложили усилия ради Аллаха, 
стал божественным, когда мы утвердили божественное имя, и 
укоренился в этих землях, изгнав все бедствия, которые падали 
на них. Наша нация, проявляющая полное уважение к 
знамениям Ислама, особенно к Корану, увидела в этом черту, 
которая приведет нас к одобрению нашего Господа. Он также 
украсил свой язык Кораном. Он с замечательным мастерством 
перевел основные понятия, глаголы и выражения Корана на 
турецкий язык. Турецкий, Президент Эрдоган отметил 
следующее: «Многие поэты, такие как Физули, Баки, Хаджи 
Байрам Вели, Шейх Галип, Сулейман Челеби, Недим, Эрзурумлу 
Эмра, Зия-паша, Намик Кемаль, Мехмет Акиф, Яхья Кемаль 
создали множество шедевров. Турецкие произведения, которые 
наш народ принес человечеству, не ограничивались поэзией, но 
библиотеки, полные произведений, были защищены авторским 
правом во всех областях науки. К сожалению, с XVII века, с 
использованием арабских и персидских фраз в научных и 
художественных текстах, между нашим письменным языком и 
нашим разговорным языком существует разница. Наши 
писатели, поэты и представители интеллигенции, выступавшие 
против этой крайней тенденции, старались максимально 
упростить наш турецкий язык. Таким образом, когда мы 
подошли к началу прошлого века, разрыв между письменной и 
устной речью в значительной степени был закрыт».
«НАША БОРЬБА ЗА ЗАЩИТУ И УСОВЕРШЕНСТВОВАНИЕ 
НАШЕГО ТУРЕЦКОГО ЯЗЫКА НА САМОМ ДЕЛЕ ЯВЛЯЕТСЯ 
НАЦИОНАЛЬНОЙ БОРЬБОЙ»
Используя слова «Когда Турция пришла в 1930-е годы, на этот 
раз так называемое упрощение языка привело к появлению 
результатов на уровне неверности», президент Эрдоган сказал: 
«Многие слова, которые формировали нас на протяжении веков 
были исключены из нашего языка и презираемы под предлогом 
очистки нашего турецкого языка от иностранных слов. Была 
предпринята попытка прервать нашу древнюю цивилизацию 
сотнями слов, безвкусных, бессолевых, бесцветных и 
негармоничных, чтобы заменить их. На протяжении столетий 
стремления нашего языка к обретению музыкальной силы и 
слов к музыкальной красоте хотели уничтожить. На самом деле 
мечтой было стереть все следы наших предков из институтов 
нашего государства и из сердец нашего народа. Джемиль Мерич, 
Пеями Сафа, Неджип Фазиль, Ахмет Кабаклы, Эти новые слова, 
которые многие наши интеллектуалы, такие как Фарук Кадри 
Тимурташ, называют «фальшивкой», не соответствуют нашему 
национальному кинжалу и сужают наш кругозор мысли. Как 
еще можно объяснить, что мы обречены сегодня употреблять 
только слово «ясный» вместо слов «ясный, очевидный, 
очевидный, аян, красноречивый, ясный, ясный, неясный, урьян, 
ясный»? К сожалению, таких примеров можно привести сотни».
Отметив, что язык, используемый в социальных сетях, является 
предвестником катастрофы для Турции, президент Эрдоган 
сказал: «Я хотел бы с сожалением выразить, что, если мы не 
отнесемся к этому вопросу серьезно, наш интеллектуальный 
контент столкнется с опасностью стерилизации. Неспособность 
нашего народа понять стихи Мехмета Акифа, рассказы Омера 
Сейфеттина и даже «Обращение Ататюрка к молодежи», 
написанное столетие назад, свидетельствует о масштабах 
убийства на нашем языке. Еще одним фактором, угрожающим 
нашему языку, является болезнь употребления иностранных 
слов в знаках, переписке и разговорах. Эта эпидемия является 
одним из негативных последствий ликвидационного движения 
в языке, начавшегося в 1930-е гг. Усилия по стерилизации 
нашего турецкого также сделали его восприимчивым к 
вторжению европейских языков», — добавил он.
Президент Эрдоган завершил свое выступление следующим 
образом: «Мы с горькой улыбкой следим за жалким состоянием 
тех, кто пытается показать свою современность и 
прогрессивность не выдвигаемыми ими идеями, работами и 
продуктами, а используемыми ими иностранными 
концепциями. Однако наша борьба за защиту, развитие и 
обогащение нашего турецкого языка по сути является 
национальной борьбой, борьбой за выживание. Будем 
надеяться, что мы успешно завершим наши усилия по защите 
нашего языка, как и другие наши усилия. Путь, которым мы 
будем следовать в этом отношении, — это путь Юнуса Эмре. С 
этими чувствами я поздравляю наших представителей СМИ, 
которые получат награду за правильное использование 
турецкого языка в СМИ».
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KATAR MİLLİ GÜNÜ Ankara Jw Marriott’da resepsiyon ile kutlandı.
Katar Milli Günü Ankara Jw Marriott otelde Katar’ın Ankara Büyükelçisi Şeyh Muhammed bin 
Nasır bin Jassim Al Sani’nin ev sahipliğinde gerçekleşti. 

ANKARA (Sivil İnisiyatif) Katar’ın 
Ankara Büyükelçisi Şeyh Muhammed 
bin Nasır bin Jassim Al Sani’nin ev 
sahipliğinde, resepsiyona Milli 
Savunma Bakanı Hulisi Akar, Genel 
Kurmay Başkanı Orgeneral Yaşar 
Güler ve Bakan Yardımcısı Alparslan 
Kavaklıoğlu ve beraberinde bir çok 
ülkenin Askeri Ateşeleri, devlet 
temsilcileri, Sivil Toplum Temsilcileri 
ve ekranların sevilen oyuncusu Necati 
Şaşmaz katılım sağladı.

İKİ ÜLKE ARASINDA İŞ BİRLİĞİ 
MESAJI

Milli Savunma Bakanı Hulisi Akar iki 
ülke arasındaki iş birliğinin başta 
bölgesel olmak üzere dünyanın bir çok 
farklı bölgesinde her türlü insani 
yardımı içerecek şekilde devam ettiğini 
belirtti. ‘’Bizim 2015’ten itibaren 
yapmakta olduğumuz askeri iş 
birliğimiz ve savunma sanayisi 
konusundaki güçlü beraberliğimiz de 
başarılı bir şekilde devam etmekte. 
Bunun da meyvelerini aldık ve almaya 
devam ediyoruz.’’ İfadesini kullandı. 

6-7 ARALIK TÜRKİYE KATAR
YÜKSEK STRATEJİK KOMİTESİ

Akar, özellikle 6-7 Aralık’ta Türkiye 
Katar Yüksek Stratejik Komitesinin 
‘’son derece yapıcı, son derece 
karşılıklı anlayışa dayalı olumlu 
sonuçları olan’’ bir toplantı yaptığını 
belirterek, toplantının sonunda da 15 
çeşitli konuda anlaşma 
imzalanmasının ilişkilerin pekiştiğini 
gösterdiğini söyledi.

BÜYÜKELÇİ EL SANİ

"Bu güzel günü ikinci ülkemiz olarak 
sevdiğimiz ve her düzeyde en güçlü 
ve en sağlam bağlarla bağlı 
bulunduğumuz Türkiye'de ailemiz ve 
kardeşlerimizle kutluyoruz. Katar-
Türkiye ikili ilişkilerinin farklı 
olduğu ve bunun iki ülke arasındaki 
tüm sektörlere ve alanlara yansıması 
bir sır değildir. Bu durum ister Katar 
devletinde ister Türkiye 
Cumhuriyeti'nde rahatlıkla 
görülebilmektedir. İlişkilerin bu 
farklılığı siyasete de yansımış, bu da 
büyük bir uyum ve ortak iş birliğine 
yol açmış ve birçok siyasi, bölgesel ve 
uluslararası konuya ilişkin görüştü 
uzlaşma sağlamıştır." dedi. 

KAYNAK: Uluslararası Sivil 
İnisiyatif Gazetesi 
İstihbarat ve Haber Bölümü Şefi 
Hasan Salih Kurt



23Декабрь -Январь2022 
Гражданская Инициатива

НАЦИОНАЛЬНЫЙ ДЕНЬ КАТАРА был отмечен приемом в 
отеле JW Marriott в Анкаре.

Празднование Национального дня Катара было организовано шейхом Мохаммедом бин 
Насером бин Джасимом Аль-Сани, послом Катара в Анкаре, в отеле JW Marriott.

АНКАРА (Гражданская 
инициатива) / На приеме, 
организованном послом Катара в 
Анкаре шейхом Мохаммедом бин 
Насером бин Джасимом Аль-Сани, 
приняли участие министр 
национальной обороны Хулиси 
Акар, начальник Генерального 
штаба генерал Яшар Гюлер и 
заместитель министра обороны 
Алпарслан Каваклыоглу, а также 
военные атташе и государственные 
представители многих стран, 
представители гражданского 
общества и популярный киноактер 
Неджати Шашмаз.

СООБЩЕНИЕ О 
СОТРУДНИЧЕСТВЕ МЕЖДУ 
ДВУМЯ СТРАНАМИ

Министр национальной обороны 
Хулиси Акар заявил, что 
сотрудничество между двумя 
странами продолжает включать в 
себя все виды гуманитарной 
помощи во многих частях мира, 
особенно на региональном уровне. 
‘’Наше военное сотрудничество и 
прочное единство в сфере 
оборонной промышленности, 
которое мы ведем с 2015 года, 
успешно продолжается. Мы также 
получили и продолжаем получать 
плоды от этого’’, - сказал Акар.

ТУРЕЦКО-КАТАРСКИЙ КОМИТЕТ 
СТРАТЕГИЧЕСКОГО 
СОТРУДНИЧЕСТВА ВЫСОКОГО 
УРОВНЯ

Акар отметил, что заседание Комитета 
стратегического сотрудничества высокого 
уровня, прошедшее 6-7 декабря, было 
«чрезвычайно конструктивным и имело 
положительные результаты, основанные 
на полном взаимопонимании». Он 
добавил, что подписание соглашений по 
15 различным вопросам в конце заседания 
показало, что отношения действительно 
укрепились.

ПОСОЛ АЛЬ-САНИ 

“Сегодня мы отмечаем этот прекрасный 
день с нашими братьями в Турции, 
которую мы любим как нашу вторую 
страну и с которой нас связывают самые 
сильные и крепкие узы на всех уровнях. 
Не секрет, что двусторонние отношения 
между Катаром и Турцией особые, и это 
отражается во всех секторах и областях 
между двумя странами. Подтверждение 
этому легко можно увидеть как в 
государстве Катар, так и в Турецкой 
Республике. Этот характер отношений 
нашел отражение и в политике, что 
привело к большой сплоченности и 
совместному сотрудничеству, а дискуссии 
по многим политическим, региональным 
и международным вопросам достигли 
консенсуса”, - заявил посол Катара.
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